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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Lahkomiselnost se v gorah hitro lahko 
konča tragično

V Sloveniji se je letos do 19. avgusta zgodilo 
278 gorskih nesreč. V 58 primerih je tem nesre-
čam botroval zdrs, v 35 nepoznavanje terena in v 
30 telesna nepripravljenost. Gorski reševalci so v 
dolino pripeljali deset mrtvih planincev, dvanajst 
pa jih je umrlo pri drugih aktivnostih v gorskem 
okolju. 

Poletje se je avgusta prevesilo v drugo polo-
vico. Dnevi so vse krajši, verjetnost za nastanek 
popoldanskih neviht je vse večja, pogosteje lahko 
obiskovalce gora presenetijo tudi nizke tempera-
ture, ob nevihtah in nenadnih poslabšanjih pa tu-
di že sneg. Tako so gorski reševalci v kratkem ob-
dobju sodelovali kar v desetih intervencijah, ko so 
se planinci podhladili.

Neprimerna oblačila, kot so kratke hlače in 
majica s kratkimi rokavi, so lahko vzrok za hit-
ro telesno podhladitev in celo smrt, kar se pra-
viloma zgodi, če se planinec ne more gibati. Za-
to velja spoštovati temeljno pravilo, da se v go-
re nikoli ne odpravimo brez nahrbtnika, v katerem 
je osnovna planinska oprema vključno s toplimi, 
zaščitnimi oblačili, kapo in rokavicami.

Ob večjih telesnih naporih v gorah lahko preko-
merna telesna teža, pomanjkanje splošne kondi-
cije in prikrite ali znane kronične bolezni (sladkor-
na bolezen, povišan krvni tlak, težave s srcem …), 
ki so v dolini obvladljive in z njimi posameznik re-
lativno normalno živi, postanejo smrtno nevarne. 
Gorski reševalci so v letošnjem letu zaradi težav 
s srcem posredovali v sedmih primerih, v štirih je 
bilo oživljanje neuspešno. Dobro je, da je že kar 

nekaj planinskih koč, katerih seznam je objavljen 
na spletni strani Planinske zveze Slovenije, opre-
mljenih z avtomatskim defibrilatorjem.

Pri planinskih kočah kaže opozoriti še na dej-
stvo, da so v času glavne sezone precej obreme-
njene, zato ni nujno, da imajo proste kapacite-
te za prenočevanje. Iz tega razloga je potrebno 
pred večdnevno turo poklicati oskrbnike in uredi-
ti rezervacijo ter jo kasneje tudi preklicati, če se 
iz kakršnegakoli razloga na turo ne odpravimo. 

Še posebej je predhodna rezervacija pomemb-
na za planince, ki gore obiskujejo skupaj z doma-
čimi ljubljenčki. V nekaterih kočah namreč vstop 
psov v prostore za prehranjevanje in spanje ni do-
voljen. O vsem tem se je treba predhodno pozani-
mati pri oskrbniku, s čimer se izognemo slabi vo-
lji na obeh straneh.

O tem, kakšno je letošnje stanje na področju 
varnosti v Kamniško-Savinjskih Alpah, pišemo v 
tokratni temi tedna, kjer boste našli tudi navodila, 
kako postopati, če se zgodi nesreča ali kakšna 
druga izredna situacija, zaradi katere je potrebna 
pomoč reševalcev. V letošnjem letu mineva 85 let 
od ustanovitve reševalnega odseka v Celju in v 
tem času so »naši« gorski reševalci rešili že veli-
ko življenj. V imenu celotne skupnosti jim dolguje-
mo veliko zahvalo.

(IS)

(ST)
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LETOS DO SREDINE AVGUSTA 16 INTERVENCIJ V KAMNIŠKO-SAVINJSKIH ALPAH

Po poletno ohladitev v gore, a ne pozabimo 
na varnost

CENTER NAZARIJ

Parkirišči že asfaltirani, dela se nadaljujejo

Center Nazarij je z asfaltiranjem parkirišč pričel dobivati povsem drugačno – urbano podobo. 
(Foto: Igor Solar)

Nedavno je izvajalsko podjetje VOC Celje po-
ložilo asfaltno prevleko na parkiriščih pri trgo-
vini Mercator in pri pošti v centru Nazarij. V teh 
dneh bodo dela na ureditvi parkirišč nadaljeva-
li. Treba je pripraviti talne in druge označitve ter 
postaviti ustrezno prometno signalizacijo. 

Vstop na parkirišče pri pošti še ni dokonč-
no določen. Sedaj bodo naredili tudi pločnik 
ob glavni cesti ter avtobusni postajališči na 
obeh straneh Zadrečke ceste. Postajališče pri 
trgovini Mercator bo ostalo tam, kjer je bilo že 
doslej, postajališče, ki je bilo doslej pri Boha-
ču, pa bo prestavljeno niže in bo bliže lekar-
ni in pošti.

Ob tem v središču Nazarij poteka še ureja-
nje vsega potrebnega za izvedbo petkrakega 
krožišča. Preden bo urejen pločnik, bodo op-
ravili še vkop potrebne komunalne infrastruk-
ture.

Marija Lebar

Veliko ljudi se v poletnih dneh od-
pravlja v gore po čudovite razglede in po-
letno ohladitev. Vendar v gorah nesreča 
ne počiva, saj tam vladajo drugačne raz-
mere kot v dolini. Če se pripeti nezgoda, 
priskočijo na pomoč člani Gorske reše-
valne zveze Slovenije (GRZS), ki je orga-
nizirana kot zveza 17 samostojnih, pro-
stovoljnih, nepridobitnih gorsko reševal-
nih društev in postaj. Celjsko območje, 
kamor spada Zgornja Savinjska dolina s 
savinjskim delom Kamniško-Savinjskih 
Alp, pokriva celjska postaja Gorske reše-
valne službe (GRS) Slovenije. Na spletni 
strani zveze navajajo, da gre pri gorniš-
kih nesrečah največkrat za padce in po-
škodbe nog, najpogostejši razlog pa so 
še vedno zdrsi.

nje ReCo preko številke 112. 
V poletnem času sta med vikendi na obmo-

čju Logarske doline dežurna gorska reševalca 
z reševalnim vozilom in vso potrebno opremo 
za reševanje. Izven dežurstev gredo reševal-
ci, ki se odzovejo prvi oziroma so bližje mestu 
nesreče, naprej v izvidnico z najnujnejšo opre-
mo, ostali za njimi po potrebi prinesejo nosila, 
vrvi in opremo potrebno za transport v dolino.

OB NESREČI OSTANITE MIRNI IN POSKRBITE ZA 
VARNOST VSEH UDELEŽENCEV

Ko pride do nesreče, poskušajte ostati mirni 
in poskrbite za svojo varnost in varnost ponesre-
čenega, svetujejo na zvezi. Pokličite številko 112 
ali v primeru slabega signala na to številko poš-
ljite kratko sporočilo. Center za obveščanje bo o 
dogodku obvestil gorske reševalce, ki bodo z va-
mi navezali stik. Varčujte z baterijo in ne kličite 
po nepotrebnem, saj bo telefon v določenih tre-
nutkih pomemben stik z gorskimi reševalci.

HELIKOPTERSKO REŠEVANJE
Če je potrebno in če vremenske razmere do-

puščajo let helikopterja, se sočasno s klasič-
no akcijo aktivira dežurno ekipo GRZS na Brni-
ku. Potrebo po helikopterju odobri zdravnik ali 
vodja reševalne akcije glede na stanje pones-
rečenca in zahtevnost klasičnega transporta z 
nosili v dolino. Se pa zgodi, da poteka več re-

Gorski reševalci se odpravijo do ponesrečenega 
z najnujnejšo opremo, po potrebi se jim 
pridružijo še drugi reševalci z opremo za 

transport v dolino. 
(Fotodokumentacija Janeza Marolta)

ševalnih akcij sočasno, helikopterski prevoz 
pa po presoji zdravnika pripada najnujnejše-
mu primeru. 

V LOGARSKI DOLINI DEŽURNA GORSKA 
REŠEVALCA 

Reševanje v naših hribih je brezplačno. Čla-
ni GRS so alpinisti in ljubitelji gora s posebni-
mi znanji (zdravniki, vodniki reševalnih psov 
…), ki so usposobljeni za prvo pomoč in upora-
bo specializirane reševalne opreme. Obvešča-
nje poteka preko regijskega centra za obvešča-
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Janez Marolt, inštruktor GRZS in letalec 
– reševalec, tudi član reševalne postaje 

Celje, opozarja na potrebno dobro fizično in 
psihično pripravljenost za odhod v planine. 

(Fotodokumentacija JM)

LETOS V SAVINJSKIH ALPAH 16 
POSREDOVANJ IN ENA SMRTNA ŽRTEV

Letos so člani GRS – postaja Celje v Kam-
niško-Savinjskih Alpah do sredine avgusta pos-
redovali 16-krat, lani v celem letu pa 29-krat. V 
lanskem letu so beležili tri smrtne žrtve, letos do 
sedaj eno. Slednja, letošnji najtežji primer, je bil 
zdrs poljske planinke pod Brano, ki je bil zanjo 
usoden. Huda nesreča se je pripetila tudi alpini-
stu v steni Krofičke, kjer se mu je odlomila skala.

PREDVSEM TUJCI V NAŠE GORE ZELO 
LAHKOMISELNO 

Pri nezgodah gre najpogosteje za zdrse, ne-
poznavanje terena in slabo pripravljenost poho-
dnikov. Predvsem tujci se v naše gore odpravlja-
jo zelo lahkomiselno in velikokrat podcenjujejo 
razmere, zaidejo s poti ali onemorejo, saj imajo 
z gorami zelo malo ali pa nič izkušenj. 

DELO NA PREVENTIVI IN OZAVEŠČANJU
Planinska zveza Slovenije, GRZS in gorska 

enota policije se na različnih področjih gorske-
ga sveta trudijo, da bi nepotrebnih nesreč bilo 
čim manj. Vsako leto organizirajo dneve varstva 
pred snežnimi plazovi, v avgustu je potekala ak-
cija, v kateri so se reševalci skupaj s policisti iz 
gorske enote odpravili v hribe in opozarjali pla-
nince na primerno opremo in ravnanje v gorah. 

Janez Marolt, inštruktor GRZS in letalec – re-

ševalec poudarja, da se je v gore potrebno 
odpraviti fizično in psihično pripravljen in z do-
volj tekočine. Čelada naj bo stalna spremljeval-
ka, sploh na planinskih poteh, ki potekajo pod 
stenami, po meliščih ali so bolj obiskane. 

GLAVNA GORNIŠKA SEZONA SE IZTEKA
Poletje se je avgusta prevesilo v svojo drugo 

polovico in se počasi končuje. Dnevi postajajo 
krajši, večja je verjetnost za nastanek popoldan-
skih neviht, zmeraj pogosteje nas lahko prese-
netijo nizke temperature ter ob nevihtah in ne-
nadnih poslabšanjih tudi sodra in sneg, tako da 
dodatna previdnost ne bo odveč.

85 LET OD USTANOVITVE REŠEVALNEGA 
ODSEKA V CELJU

GRS – postaja Celje je četrta najstarejša po-
staja v Sloveniji in po velikosti območja tretje naj-
večje društvo v GRZS. Ustanovitev GRS na celj-
skem in kot take tudi na širšem območju Štajer-
ske, sega v leto 1931. Začetki so bili skromni, z 
malo reševalne opreme, vendar z močjo voljo in 
veliko skrbi za planince. 

Narava je veliko bogastvo, vendar se nema-
lokrat pokaže, kako nepredvidljiva in neizprosna 
je. Prav zato je dobro vedeti, da nekdo bdi nad 
tistimi, ki v naših hribih in gorah iščejo lepoto in 
sprostitev.

Barbara Rozoničnik

HITRA CESTA 3. RAZVOJNE OSI 

Namerno zavajanje javnosti zaradi določenih interesov?
Nedavno so v Spodnji Savinjski dolini na 

novinarski konferenci predstavniki tamkaj-
šnjih civilnih iniciativ predstavili svoje pogle-
de in argumente proti gradnji predlagane hi-
tre ceste F2-2 od Šentruperta do Velenja. Ča-
snik Novi tednik je med drugim poročal tu-
di o razdeljenosti županov občin, ki jih tema-
tika izgradnje neposredno ali posredno za-
deva.

DO VELENJA DVE 
ŠTIRIPASOVNICI?

Na konferenci je bilo govora o julija letos 
podanem predlogu resolucije o nacionalnem 
programu razvoja prometa. V njem je zapisa-
no, da država poleg gradnje avtoceste Vele-
nje-Šentrupert načrtuje rekonstrukcijo obsto-
ječe ceste med Velenjem in Arjo vasjo. Izved-
ba obeh je predvidena med letoma 2018 in 
2020. Proti umestitvi ceste na trasi F 2-2 sta 
se poleg predstavnikov civilnih iniciativ Bra-
slovč, Polzele, Šmartnega ob Paki in vaške 
skupnosti Podgora izrekla tudi Urban Jeriha 
in Mateja Kričej, arhitekta in strokovna sode-
lavca združenih civilnih iniciativ. Kričejeva na-
merava jeseni kot članica zbornice za arhitek-
turo in prostor vložiti zahtevo za revizijo po-
stopka.

S PRIHRANKOM PRENOVA DVEH OBSTOJEČIH 
CEST?

V članku je zapisano, da župani posame-
znih občin, preko katerih bo potekala cesta, 
različno gledajo na umestitev v prostor. Med 
drugim prispevek navaja izjavo polzelskega 
župana Jožeta Kužnika. »Ta trasi F 2-2 odkri-
to nasprotuje, čeprav bo njegova občina no-
sila daleč najmanjše breme ceste.« Kot na-
vaja Novi tednik, polzelski župan pravi, da ni-
ti on niti Savinjčani ne nasprotujejo gradnji 
hitre ceste in da razumejo, da je potrebna. 
Se pa zavzema za to, da bi država še enkrat 
preučila vse ponujene možnosti in se odloči-
la na podlagi rezultatov. Prepričan je, da bi 
lahko s prihrankom denarja, če bi cesto gra-
dili s priključkom v Arji vasi, obnovili dotra-
jano cesto do Logarske doline in cesto Pol-
zela-Velenje. 

ŽUPANI NEENOTNI
Kužnik razume neodločnost kolegov v Spo-

dnji Savinjski dolini, ne razume pa odločitev žu-
panov Zgornje Savinjske doline in Koroške. »Do 
Luč se bomo še vedno vozili po takšni cesti, kot 
jo imamo danes, ne glede na to, ali bomo imeli 
priključek pet kilometrov bliže ali ne,« je povedal 
polzelski župan.

BOLJŠA PROMETNA POVEZAVA ZA DOLINO 
ŽIVLJENJSKEGA POMENA

Za komentar smo prosili župana občine Luče 
Cirila Rosca. Ta se, kot ostali zgornjesavinjski 
županja in župani, zavzema za izgradnjo, ki bo 
dostop do avtoceste in s tem do večjih središč v 
državi čim bolj približala tukajšnjemu gospodar-
stvu, prebivalcem in obiskovalcem.

»Neizbrana trasa Arja vas-Velenje Zgor-
nji Savinjski dolini ne prinaša nobene dodane 
vrednosti in je zato tudi ne moremo podpreti. 
Nerazumevanje tega logičnega dejstva kaže 
na nepoznavanje problematike ali pa na na-
merno zavajanje javnosti zaradi branjenja do-
ločenih interesov,« je povedal Ciril Rosc in do-
dal: »Mogoče tistim, ki se parkrat letno turistič-
no odpravijo v našo lepo Zgornjo Savinjsko do-
lino, dodatni kilometri dlje po obstoječi trasi res 
niso najbolj bistveni. Za naše gospodarstvo in 
ljudi, ki pa dnevno potujejo proti središču drža-
ve, je nameravana izboljšana prometna in go-
spodarska povezava do avtoceste pri Šentru-
pertu, pa tudi hitrejša povezava do Velenja in 
Koroške, ključnega pomena, tudi za gospodar-
ski razvoj in dvig konkurenčnosti našega ob-
močja. To pa naj bi bil tudi strateški cilj projekta 
tretje razvojne osi.« 

Marija Lebar
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LJUBLJANA

Družbi BTC kot prvi v Sloveniji podeljen certifikat 
ISO 55001:2014

Jože Mermal, predsednik uprave družbe BTC, (desno) je ob prejemu 
certifikata poudaril pomen odprtega dialoga in ustvarjanja inovativnih 

rešitev za poslovne partnerje. (Fotodokumentacija BTC)

Mednarodni certifikat ISO 
55001:2014 se podeljuje za sis-
tem upravljanja s premoženjem. 
Tega je po uspešno opravljeni 
presoji poslovne enote BTC PROP 
podelil Slovenski institut za kako-
vost in meroslovje (SIQ), in sicer 
za kakovostno upravljanje nepre-
mičnin in premoženja poslovnih 
partnerjev.

Družba BTC je tudi nasploh med 
prvimi prejemniki teh certifikatov, 
podeljenih s strani mednarodnega 
združenja certifikacijskih organov 
za ocenjevanje sistemov vodenja 
IQNet. Ta letno izda četrtino certifi-
katov za sisteme vodenja na svetu. 

PRIDOBITEV CERTIFIKATA 
DOKAZUJE POSLOVNO 

ODLIČNOST
Jože Mermal, predsednik upra-

cam za trajnostni razvoj in upora-
bo najnovejših tehnologij poslovne 
enote BTC PROP. Poslovnim par-
tnerjem nudimo celovite, zaneslji-
ve in učinkovite storitve na podro-
čju upravljanja njihovih nepremič-
nin in premoženja.« 

Poslovna enota BTC PROP, ki de-
luje pod okriljem družbe BTC, us-
pešno trži znanje in rešitve za pre-
magovanje izzivov lastnikov nepre-
mičnin, in sicer v okviru treh ključ-
nih segmentov: upravljanje nepre-
mičnin, upravljanje premoženja in 
priprava prilagojenih rešitev za po-
slovne partnerje. Družba BTC tako 
upravlja lastne nepremičnine in ne-
premičnine drugih lastnikov. Sku-
pna izmera vseh nepremičnin v 
upravljanju znaša več kot milijon 
kvadratnih metrov.

Marija Lebar

ve družbe BTC, je ob tem poudaril 
pomen odprtega dialoga in ustvar-
janja inovativnih rešitev za poslov-

ne partnerje: »Pridobitev certifika-
ta ISO 55001:2014 dokazuje po-
slovno odličnost, sledenje smerni-

OBČINSKI SVET NAZARJE

Z doslednim ločevanjem lahko uporabniki vplivamo 
na višino položnic

PUP Saubermacher iz Velenja 
kot izvajalec obvezne gospodar-
ske javne službe (GJS) pobiranja 
in odvoza komunalnih odpadkov 
občinam vsako leto predloži poro-
čilo o poslovanju za preteklo leto. 
Omenjeno podjetje opravlja GJS 
v petih zgornjesavinjskih občinah, 
med drugim v občini Nazarje. Na 
zadnji seji občinskega sveta je ta-
ko direktor PUP Saubermacher Ja-
nez Herodež prisotnim predstavil 
poslovno poročilo in odgovoril na 
nekatere dileme svetnikov.

LOČEVANJE ODPADKOV SE ŠE 
VEDNO POVEČUJE

Direktor Herodež je med dru-
gim povedal, da so se v podjetju 
lani posvetili obvladovanju stro-
škov, z vidika poslovanja pa je bi-
lo poslovno leto težje od predho-
dnega. Kljub temu so bili rezultati 
ob zaključku leta pozitivni. Izposta-
vil je uspešno delovanje deponije v 
Podhomu, kjer odpadke sortirajo in 

jih nato prepeljejo v RCERO Celje v 
Bukovžlak. Omenil je trend sortira-
nja in ločenega odlaganja posa-
meznih frakcij v gospodinjstvih, ki 
je še vedno pozitiven. Tako le 35 
odstotkov vseh zbranih odpadkov 
kasneje odložijo v RCERO.

OBČANI ZA DOSLEDNO 
LOČEVANJE PREMALO 

STIMULIRANI 
V razpravi se je na to temo nave-

zal svetnik Janez Štiglic, ki je me-
nil, da občani, ki strogo ločujejo od-
padke namenjeni reciklaži od osta-
lih odpadkov, zaradi tega niso po-
sebej »nagrajeni«. Herodež je temu 
pritrdil in povedal, da so cene na 
položnicah odvisne predvsem od 
teže tako imenovanih ostalih od-
padkov, ki končajo v Celju. Prihran-
ki zaradi doslednega ločevanja pa 
se solidarno porazdelijo na vse po-
ložnice. 

Dodal je še, da embalažo in os-
tale za predelavo primerne in loče-

no zbrane odpadke v skladu z dr-
žavno uredbo brezplačno oddaja-
jo izbranim embalažnim shemam. 
Od ločenih odpadkov samemu 
podjetju za prodajo ostaja le papir, 
ki pa ga je zelo malo. Večino tega 
občani oddajo za dobrodelne na-
mene, kot so zbiralne akcije šol in 
vrtcev, kar je sicer zelo pohvalno, je 
še pojasnil Herodež. 

PROTI ČRNIM ODLAGALIŠČEM Z 
OSVEŠČANJEM

Svetnike je zanimalo še to, ali ne 
bo ukinitev ekoloških otokov, ki jo 
nameravajo izvesti v bodoče, pri-
spevala k ponovnemu pojavljanju 
črnih odlagališč. Herodež je odvr-
nil, da bodo za preprečitev name-

njali še več pozornosti osveščanju 
in obveščanju občanov, tudi naj-
mlajših tako v šolah kot v vrtcih. Žu-
pan Matej Pečovnik je ob tem do-
dal, da se v občini povečuje števi-
lo zbirnih mest za posebne vrste 
nenevarnih odpadkov kot sta za-
bojnik za elektronske naprave in 
tekstilko.

Kot je povedal predsednik odbo-
ra za gospodarstvo Boštjan Cigale, 
je odbor poročilo na eni svojih pred-
hodnih sej skrbno pregledal. Mne-
nje odbornikov je, da je poročilo pre-
gledno in dobro sestavljeno, zato je 
odbor predlagal občinskemu svetu, 
da poročilo sprejme, kar so svetniki 
z ustreznim sklepom tudi storili.

Marija Lebar
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14 LET TUŠEVEGA DOBRODELNEGA PROJEKTA

Tuš pričaral nasmeh tudi 
otrokom iz Zgornje Savinjske 

doline
Že 14. leto zapored dobrodelni 

projekt skupine Tuš, poimenovan Pri-
čarajmo nasmeh, poskrbi za veselje 
500-tih otrok iz socialno ogroženih 
družin, ki jim omogoči enotedensko 
letovanje na Debelem rtiču. Počitnic 
ob morju se že več let zapored udele-
žujejo tudi otroci iz naše doline. Letos 
so se letovanja v avgustu udeležili 
skupaj z otroci iz Velenja, Celja in Slo-
venskih Konjic, skupaj jih je bilo 38. 

Na Debelem rtiču so otroci uži-
vali cel teden, dolgčas jim zaradi 
pestrega programa aktivnosti za-
gotovo ni bilo. Udeležili so se lahko 

plavalnega tečaja, tečaja nogome-
ta in košarke, bolj umetniško nav-
dahnjeni so s kredami polepša-
li plažo, ki je bila njihov drugi dom 
vseh sedem dni letovanja. Tudi le-
tošnje počitnice na Debelem rtiču 
so bile nogometno obarvane, saj 
otroke poučujejo profesionalni tre-
nerji Nogometne zveze Slovenije.

V štirinajstih letih sodelovanja 
z Rdečim Križem Slovenije je Tuš 
skupaj s svojimi partnerji počitnice 
omogočil že skupno več kot 7.100 
otrokom iz vse Slovenije.

TG

OBČINA LJUBNO

Rekonstrukcije cestnih odsekov 
tečejo po načrtu

Prenovljena cesta Za Ljubnico (Fotodokumentacija Občine Ljubno) 

Pretekli teden so v ljubenski ob-
čini, na delu ceste v Za Ljubnici 
končali prenovo v dolžini 250 me-
trov in položili asfaltno prevleko. Ob 
tem so opravili tudi nekaj del na ko-
munalni infrastrukturi in izvedli po-
sodobitev vodovodne napeljave. 

Omenjeno izboljšanje infrastruk-
ture sodi v okvir projekta obnove lo-
kalnih cest, s katerim se je Občina 
Ljubno prijavila za sredstva po 23. 
členu zakona o financiranju občin. 
Iz tega naslova je dobila odobrenih 
nekaj več kot 71 tisoč evrov nepo-
vratnih sredstev in 107 tisoč evrov 
povratnega denarja. 

V projektu obnove lokalnih cest 
so združili modernizacijo štirih naj-

bolj popravila potrebnih cest v ob-
čini. Nedavno so uredili odsek 
ceste od Janezovega polja pro-
ti Rastkam. Sedaj se bodo lotili še 
delov cest v Kolovratu in v Podteru.

Predvideno je, da bo posodobi-
tev omenjene cestne in ostale in-
frastrukture veljala okoli 180.000 
evrov. »Marsikje je bilo poleg pov-
sem uničenega asfalta potrebno 
zamenjati tudi spodnji ustroj ces-
te,« je povedal direktor ljubenske 
občinske uprave Blaž Presečnik. 
Dela izvaja podjetje VOC Celje, ki 
je bilo izbrano na javnem razpisu. 
Računajo, da bodo z deli zaključi-
li v septembru.

Marija Lebar

PROTI PODLUBNIKOM NA VSAKEM KORAKU

Zavod za gozdove Slovenije bije bitko z lubadarjem

Marijan Denša (desno) in Anton Breznik sta na posebnih predavanjih 
opozarjala na širjenje podlubnikov s prikazom delov napadenega debla, 
skorje in vidnega propadanja žive lesne mase. (Foto: Jože Miklavc)

Nedvomno je leto 2016 za la-
stnike gozdov, gozdarje in strokov-
ne institucije, ki se ukvarjajo z goz-
dovi, varstvom narave in lesom 
eno najtežjih v zgodovini uničujo-
čih napadov podlubnikov na iglav-
ce. Tako tudi v nazarski območni 
enoti Zavoda za gozdove Slovenije 
(ZGS) ozaveščajo lastnike gozdov 
in jih pozivajo k nujnemu ukrepa-
nju pri novih žariščih. Skoraj milijon 
m3 odkritih, posekanih ali označe-
nih smrekovih debel je podatek, ka-
ko uničujoč je ta pojav. 

Na območni enoti v Nazarjah si 
prizadevajo z razpoložljivimi sredstvi, 
znanjem in organizacijskimi ukrepi, 
da prepričujejo in ozaveščajo lastni-

ke in gospodarje gozdov, da intenziv-
neje pristopijo k iztrebljanju škodljiv-
ca, ki napada in uničuje predvsem 
smrekov gozd. Tudi odsek za goje-
nje in varstvo gozdov pri nazarskem 
zavodu izkorišča vsako priložnost, 
da prikazuje zainteresiranim ljudem 
vzroke, oblike in posledice napadov 
škodljivcev, ki se nezadržno širijo v 
najlepše slovenske gozdove.

LUBADAR SE JE RAZPLAMTEL V 
CELOTNI SAŠA REGIJI

Vodja odseka za gojenje in 
varstvo gozdov Marijan Denša in 
vodja enote ZGS OE Nazarje Anton 
Breznik sta ob dveh gozdarskih pri-
reditvah v Cirkovcah in Lučah, na 

posebnih predavanjih za lastnike 
gozdov, opozarjala na to nadlogo 
z nazornim prikazom delov napa-
denega debla, skorje in vidnega 
propadanja žive lesne mase. Brez-
nik je dejal, da se bo najverjetneje 
v prihodnosti zaradi naravnih vpli-
vov »pandemija« zagotovo zmanj-
šala. Za tokratni pojav strokovnjaki 
posredno krivijo predvsem obsež-
no uničenje gozdov zaradi žleda.

V INTERESU DRUŽBE JE 
RADIKALNEJŠE UKREPANJE

Ker se napadi ne ustavijo, če ne 

pride do radikalnega odstranjeva-
nja obolelih dreves in okuženih osta-
lih v bližini, ne more biti več le preso-
ja vsakega posameznega lastnika 
o ukrepanju ali pasivnosti do te go-
spodarsko škodljive nadloge. Uniče-
vanje podlubnikov s teoretično mo-
žnimi ukrepi, kot je na primer upo-
raba škropiv, bi bilo zelo drago. Za-
to so se končno le zganili tudi odgo-
vorni politiki, ki bi naj sprejemali sis-
temske ukrepe, da bi država name-
njala nekaj več denarja v zajezitev 
širjenja podlubnikov.

Jože Miklavc
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JAVNI SKLAD RS ZA RAZVOJ KADROV IN ŠTIPENDIJE

Do Zoisove štipendije za dijake 
le še do 31. avgusta

Dijaki, ki želijo prejemati Zoisove štipendije od 
začetka letošnjega šolskega leta, morajo vlogo 
vložiti do 31. avgusta. Na voljo imajo torej le še 
nekaj dni, študentje, ki z novim študijskim letom 
pričnejo šele oktobra, pa morajo vloge vložiti do 
30. septembra. 

Zoisove štipendije podeljuje Javni sklad Republi-
ke Slovenije za razvoj kadrov in štipendije, pridobi-
jo pa jih lahko dijaki, študenti ali udeleženci izobra-
ževanja odraslih. Prvo pridobitev Zoisove štipendije 

od šolskega oziroma študijskega leta 2014/2015 
dalje vlagatelji uveljavljajo po novem Zakonu o šti-
pendiranju (ZŠtip-1). Uveljavljanje nadaljnjega pre-
jemanja Zoisove štipendije pa se razlikuje glede na 
to, ali je štipendist štipendijo za izobraževalni pro-
gram pridobil po starem zakonu, torej do vključno 
šolskega ali študijskega leta 2013/2014, ali pa po 
novem, torej od vključno šolskega oziroma študij-
skega leta 2014/2015 dalje.

TG

KRISTINA BASTELJ, MLADA USTVARJALKA IZ GORNJEGA GRADA

Kreativna, družbeno kritična in 
bistra v besedi in sliki

Kadar človeka žene entuziazem, 
nastajajo nove stvari z globljimi vse-
binami. Potrpežljivosti in energije ni-
koli ne zmanjka. Tako je tudi v življe-
nju in delu mlade Kristine Bastelj iz 
Gornjega Grada, ki je nedavno raz-
stavljala v Šteklu. Kot oblikovalka vi-
zualnih komunikacij in ilustratorka 
je družbeno kritična, kot oseba pa 
poglobljeno razmišljujoča in zanimi-
va. Ni čudno, da to izžareva tudi nje-
na podoba in podobe, ki jih je in jih bo 
ustvarila.

- Kristina Bastelj, oblikovalka vizualnih komu-
nikacij, zaključujete magisterij, ki je nadaljeva-
nje študija na Akademiji za likovno umetnost in 
oblikovanje v Ljubljani. Kaj vam pomeni izbran 
poklic in kje vidite možnosti za delo in ustvar-
janje?

Človek si poklica po navadi ne izbere sam, saj 
vsakdo nosi v sebi svoje poslanstvo. Tudi mene 
je v izbiro »prisilila« notranja težnja po ustvarja-
nju, izražanju. Vsak človek nosi v sebi nalogo, 
s katero je lahko koristen svetu in ob tem upa, 
da bo z delom v korist družbi. Najbolj me zani-
ma knjižna ilustracija in ilustrativni plakati, ven-
dar ne vem, kaj bo prinesel čas in kakšne bodo 

možnosti. Lahko le upam, da bom ustvarjala v 
tej smeri.

- Kako je bilo postaviti svojo prvo razstavo 
v rodnem Gornjem Gradu? Kakšni so občutki? 
Danes zaključujete z razstavo, kakšne plane 
imate za naprej?

Najprej sem mislila, da bo ta razstava pov-
sem običajen dogodek, ena razstava pač, ven-
dar se je na koncu izkazalo, da me je čustveno 

zaznamovala. Bila je kot iniciacija, kot prehod v 
odraslost, zrelost, takšnih dogodkov je v življe-
nju veliko. Razveselili so me odzivi obiskovalcev 
razstave, ki so se name obračali z vprašanji in 
zanimanjem.

Trenutno zaključujem magistrski študij, kar 
pomeni, da pripravljam animacijo z družbeno 
kritično tematiko in že se veselim končnega iz-
delka. V začetku oktobra grem preko izmenja-
ve študentov programa Erazmus v Italijo z željo, 
da od tam odnesem čim več koristnega znanja.

- 2014 ste diplomirali na akademiji pod men-
torstvom profesorja Radovana Jenka. Kaj je bi-
la njegova rdeča nit poučevanja, ki vam bo os-
tala v oporo pri lastnem izražanju in delu?

Profesor Jenko je študiral na Poljskem še v ča-
su komunizma, ko je bil poljski plakat v razcve-
tu. Bil je učenec Henryka Tomaszewskega. Se-

daj kot mentor želi kritično razmišljanje ter pri-
čakuje, da iz vsebine, ki je na razpolago, izluščiš 
bistvo in ga na zanimiv način upodobiš. To pa ni 
lahka naloga, saj zahteva spremembo v načinu 
razmišljanja.

- Na vabilu ob pričujoči razstavi je bila ilustra-
cija z naslovom »Obraz seksizma«. Trenutno je 
to vroča tema tudi na literarni sceni pri nas. 
Kaj menite o kulturnem in družbeno kritičnem 
ustvarjanju v današnjem času? Kako vidite se-
danjo družbo in njeno problematiko in kako ve-
lik se zdi problem seksizma, ki ste ga izpostavi-
li kot naslovno ilustracijo razstave?

Meni se zdi seksistično vedenje s strani pri-
znanih akademikov skrajno podlo, da se upajo 
spuščati v take spore in da se pri vsem tem ne 
počutijo krive ter obtožujejo druge. Žalostno je, 
da tovrstno obnašanje toliko časa uspeva in de-
luje. Ženske bi se takemu ravnanju morale od-

ločno postaviti po robu. Dobro je, da je slednja 
pripadnica v trenutno aktualnem primeru zbrala 
pogum in vso stvar razkrila. Verjamem, da to ni 
osamljen primer. 

Zagotovo obstajata v družbi dva pola ustvar-
janja, prvi je družbeno kritičen, drugi pa podre-
jen kapitalu. Nekatere družbeno kritične vsebine 
niso toliko privlačne za večino, v kateri prevladu-

Kristina Bastelj: »Razveselili so me odzivi 
obiskovalcev razstave, ki so se name obračali z 

vprašanji in zanimanjem.« 
(Foto: Slavica Tesovnik)

»Meni osebno je najboljši del ustvarjanja 
to, ko nastane nekaj povsem drugega, kot 
sem si prej zamislila in je tudi precej boljše 
od moje zamisli. Takrat pride na dan del me-
ne, ki se je nedavno izoblikoval.«

»Za nekatera dela sem porabila veliko 
časa s premišljevanjem idej, šele kasne-
je sem se naučila, da je bolje pričeti prej s 
konkretnim delom, saj s tem pride na plano 
več koristnih idej v smislu: »Delaj in navdih 
te bo našel.««
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RAZSTAVA LIKOVNIH DEL BORISA TKALČIČA NA POLZELI

Na ogled postavil dela, ki jih je ustvarjal daljše časovno obdobje

Borisu Tkalčiču je ob razstavi čestitke izrekla Mojca Korošec, vodja likovne sekcije KUD Polzela 
(druga z desne).

Nazarčan Boris Tkalčič, član Kulturnega 
društva likovnih ustvarjalcev Zgornje Savinjske 
doline Gal, se je pred časom na gradu Komen-
da na Polzeli predstavil s svojo prvo samostoj-
no razstavo likovnih del. Predstavitev likovnika 
in njegovih del je na zanimiv način pripravil nje-
gov sin Davorin. 

NA USTVARJALČEVE IDEJE VPLIVAJO 
DRUŽBENE INTERAKCIJE

Likovna dela, ki jih je postavil na ogled, je av-
tor ustvarjal v daljšem obdobju. V različnih teh-
nikah so prikazani motivi krajin, tihožitja, svet 
živalske figuralike, portreti. Pri avtorju se vidi 
zrelost ustvarjanja dela, razumevanje likovnih 
elementov, obvladanje zakonitosti risbe, kom-
pozicije, kar še vedno dosledno utrjuje, tako s 
svinčnikom in ogljem kot pastelnimi barvami. 
In kakor je avtorja predstavil njegov sin Davo-
rin, na ustvarjalčeve ideje vplivajo tudi vsako-
dnevne družbene interakcije, v katerih v prvi 
vrsti odigrajo pomembno vlogo njegovi najbliž-
ji – družina. 

ZA RAZSTAVO SE JE ODLOČIL PO NABRANIH 
IZKUŠNJAH

Tkalčič se je za samostojno razstavo odločil 
po daljšem času druženja in nabiranja izkušenj 

ter znanja v likovnih delavnicah, sodelovanju na 
likovnih kolonijah in ex temporih. Že kot osnov-
nošolec pa je risal stripe in se navduševal nad 
ustvarjanjem v akvarel tehniki.

ČESTITKE OB DOGODKU
Dogodek je popestril harmonikar Gašper No-

vak z mentorico Mijo Novak, razstavo pa je odprl 
podžupan polzelske občine Igor Pungartnik. Če-
stitke ob dogodku so avtorju poleg podžupana 
izrekli Blanka Božič, podpredsednica zgornjesa-
vinjskih likovnikov GAL in Mojca Korošec, vodja 
likovne sekcije KUD Polzela.

Marija Šukalo

jejo hitre instant vsebine, ki jih podpira kapital. 
Mislim, da takšne stvari dajejo človeku prema-
lo in ga ne stimulirajo k razmišljanju. Je pa tem-
po življenja tak, da ne dopušča človeku, da bi se 
dlje časa z nečem ukvarjal, zato ostajajo instant 
podobe najbolj efektivne, žal pa notranje ne obo-
gatijo in ne izpolnjujejo.

Smo vsakodnevno bombardirani s podobami 
na pol golih žensk, ki nam prodajajo čokolado, 
ali pa s filmskimi prizori, kjer je ženska objekt po-
želenja. Za vse to smo postali neobčutljivi, vse 
je normalno, ne zavedamo pa se, da smo s tem 
razvrednotili žensko kot osebo. Spolnost je ob 
tem postala kratkočasna dejavnost in ni več akt 
ljubezni. Pozabili smo, da je človeško telo sve-
to in dragoceno. Poleg tega v nas te podobe po-
polnih prizorov vzbujajo nezadovoljstvo s sa-
mim seboj, saj porajajo želje po popolnem živ-
ljenju, kar pa je prazna farsa.

- Pri fotografiranju sta vam v ospredju samo-
refleksija in avtoportret. Prvi dve leti študija ste 
najprej posvetili filozofiji. Kako pomembno se 
vam zdi poznavanje samega sebe? 

Ko pogledam nazaj, se mi zdita ti dve leti ze-
lo pomembni, postala sem zrelejša in pridobila 
sem znanja, ki so mi koristila pri študiju na aka-
demiji. Ne vem, če kdaj človek sebe spozna do 
potankosti. Spoznavanje je proces, je življenje, 
del tega procesa pa je tudi delo. Bolj ko delamo 

na nečem, bolj spoznavamo, kdo smo in česa 
smo zmožni. Meni osebno je najboljši del ustvar-
janja to, ko nastane nekaj povsem drugega, kot 
sem si prej zamislila in je tudi precej boljše od 
moje zamisli. Takrat pride na dan del mene, ki 
se je nedavno izoblikoval.

- Nadarjenost in želja po risanju in oblikova-
nju je bila verjetno vseskozi prisotna. Kako se 
je kazala v otroštvu in kasneje pri odraščanju?

V otroštvu sem veliko risala, strigla, packala, 
rada sem to delala. To sem počela vse do začet-

ka srednje šole, takrat je zame ostalo le še čeč-
kanje po robovih zvezka, saj noben najstnik no-
če biti podoben svojim staršem.

- Bili ste tudi nagrajeni pri sodelovanju na 
različnih natečajih in razpisih. Kakšne nagrade 
so to bile? Kako se lotite risanja stripa in kdaj je 
nastal prvi tovrstni dosežek?

Na javnem natečaju za strip sem prejela de-

narno nagrado. To in tudi ostale nagrade so bile 
zame spodbuda in potrditev. Strip me je zanimal 
le v srednji šoli, sedaj pa ne več.

- Vaše likovne opreme knjig so izredno zani-
mive. Imate namen nadaljevati v tej smeri? Ka-
ko so nastala ustvarjena dela?

Knjige oziroma zgodbe so zame nekaj poseb-
nega, vizualne podobe pa jih lahko obogatijo in 
jim dajo poseben pečat, ki še dodatno pritegne 
bralca. Moje zanimanje gre sedaj v to smer, kaj 
bo pa čas prinesel, ne vem. Za nekatera de-
la sem porabila veliko časa s premišljevanjem 
idej, šele kasneje sem se naučila, da je bolje pri-
četi prej s konkretnim delom, saj s tem pride na 
plano več koristnih idej v smislu: »Delaj in nav-
dih te bo našel.«

- Mama Terezija Bastelj je slikarka. Kako sta 
njeno delo in njena pot ustvarjanja zaznamova-
li vaše izbire in brušenje talenta? V čem sta si 
podobni?

Z mamo sva si podobni v doživljanju in v 
notranjem svetu, zanimajo naju globlje stva-
ri, predvsem človek. Verjetno je bil vpliv na ne-
zavedni ravni, ker je mama živela življenje sli-
karke. Zraven sem bila, ko je učila druge lju-
di, nikoli pa se ni na takšen način ukvarjala 
z mano.

Slavica Tesovnik

»Nekatere družbeno kritične vsebine ni-
so toliko privlačne za večino, v kateri pre-
vladujejo hitre instant vsebine, ki jih pod-
pira kapital. Mislim, da takšne stvari daje-
jo človeku premalo in ga ne stimulirajo k 
razmišljanju.«
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MINISTRSTVO ZA INFRASTRUKTURO

Uvajanje enotne kartice za 
koriščenje javnega prometa

Ministrstvo za infrastrukturo s 1. 
septembrom pričenja z izvajanjem 
projekta uvedbe integriranega jav-
nega potniškega prometa (IJPP) 
Slovenija, katerega glavni cilj je 
uvedba enotne vozovnice v Slove-
niji za avtobus, vlak, skratka za ves 
javni potniški promet, tako mestni 
kot medkrajevni. 

Z enotno vozovnico bodo potni-
ki brez kupovanja posamičnih vo-
zovnic nemoteno uporabljali različ-
ne vrste javnega prevoza. Uporab-
niki bodo lahko vozovnico kupili na 

prodajnem mestu poljubnega pre-
voznika, ob začetku uporabe pa 
jo bo potrebno validirati na valida-
cijski napravi na avtobusu ali pri 
sprevodniku na vlaku. 

Nove enotne vozovnice bodo za 
uporabo najprej na voljo dijakom, od 
1. septembra, in študentom, od 1. ok-
tobra dalje. V projektu sodeluje 35 
javnih prevoznikov v Sloveniji, ki izva-
jajo medkrajevni linijski avtobusni in 
železniški promet ter tudi mestni pre-
voz potnikov v Ljubljani in Mariboru.

TG

NA TRNOVCU NOVA TRANSFORMATORSKA ENOTA 

Korak do boljše cestno varnostne rešitve

Bo s sodobno transformatorsko postajo na novi lokaciji zdaj mogoča 
izgradnja dvopasovne ceste? (Foto: Jože Miklavc)

Upravljavci električnega omrež-
ja Elektro Celja so v dogovoru s 
predstavniki Občine Rečica ob Sa-
vinji na Trnovcu namestili novo, 
talno trafo postajo na občinskem 
zemljišču. Za zamenjavo in presta-
vitev lokacije postaje je bila prido-
bljena vsa potrebna tehnična do-
kumentacija, investitor te je bila ob-
čina. Gradbena in montažna dela 
je stroškovno prevzela enota Elek-
tro Celja. 

SPREMEMBA ZA NORMALEN 
CESTNI VOZNI PAS

Zaradi izgradnje povezovalne 
ceste do regionalne ceste Mozirje- 
Ljubno je prišlo na Trnovcu do pro-

no izvesti še drugi, normalen cestni 
vozni pas.

PONESREČEN »ENOSMERNI 
PROMET«

V tem delu rečiške občine 
se še vedno izvaja ponesrečen 
»enosmerni promet« na obmo-
čju med dvema objektoma na 
vrhu klanca, kjer je slaba pre-
glednost za voznike. Sploh voz-
niki velikih tovornjakov in vlačil-
cev imajo zaradi zoženja ceste 
velike probleme, a prav zanje je 
bil zgrajen nov most in povezo-
valna lokalna cesta do regional-
ne ceste.

Jože Miklavc

ČEBELARSKA ZVEZA SLOVENIJE

Ob desetletnici projekta medeni zajtrk – največji pevski zbor 
Letos novembra bo poteklo de-

set let, odkar je Čebelarska zveza 
Slovenije (ČZS) dala pobudo in v 
sodelovanju z lokalnimi čebelarski-
mi družinami in društvi prvič izved-
la projekt medeni zajtrk. Akcija je 
prerasla v slovenski zajtrk, pri njej 
pa že več let sodeluje tudi resorno 
ministrstvo. Ob okrogli obletnici je 
s Čebelarske zveze Slovenije prišla 
pobuda, da bi ob tej priložnosti ob-
likovali največji pevski zbor na sve-

tu, ki bi prepeval znano Slakovo pe-
sem Čebelar.

ZAPOJE NAJ MLADO IN MALO 
MANJ MLADO

Predsednik ČZS Boštjan Noč je 
ob tem povedal: »Vse šole in vrtce, 
pevske zbore, glasbene šole, do-
move za starejše, kulturnike, držav-
ni zbor, ministrstva … bomo pova-
bili, da ta dan vsi ob isti uri zapo-
jemo Slakovo pesem Čebelar. Prav 

tako bomo naslovili prošnjo na vse 
radijske postaje, da ob isti uri zavr-
tijo Slakovo pesem Čebelar, enako 
na TV hiše, … skratka cilj je, da se 
ob isti uri povsod sliši ta čebelar-
ska pesem.«

Vse sodelujoče bodo zaprosi-
li, da bodo sporočili, koliko ljudi 
bo prepevalo pesem. Po dogod-
ku bodo razglasili, kako številčni 
je bil pevski zbor, ki je sicer hkra-
ti, a na različnih krajih prepeval is-
to pesem.

POVABILO K PETJU TUDI V NAŠI 
IN SOSEDNJI DOLINI

Ivan Čopar, predsednik čebe-

larske zveze zgornjesavinjsko- 
šaleškega območja ob tem pra-
vi, da je ideje vesel. O njej se je 
seznanil, ko so se pogovarjali 
na upravnem odboru ČZS. »Za-
misel o pevskem projektu je do-
brodošla, saj bo veliko pripomo-
gla k promociji za ohranjanje na-
še avtohtone čebele kranjske siv-
ke. V naših društvih in družinah 
smo se akciji medenega zajtrka 
pridružili že v začetku. Z obve-
ščanjem in spodbujanjem želi-
mo pripomoči, da se bo prepeva-
nju pridružilo čim več pevcem tu-
di na tukajšnjem območju.«

Marija Lebar

Ivan Čopar: »Veseli smo še ene zamisli, ki bo doprinesla k promociji naše 
čebele.« (Foto: Marija Lebar)

storske stiske cestnih objektov in 
električnih drogov s transformator-
jem na enem izmed njih, ki je bil že 

v cestnem telesu. Delavci podjetja 
Elektro Celje so namestili novo tra-
fo postajo. S tem bo kasneje mož-
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S TALENTOM, VZTRAJNOSTJO IN DOBRO VOLJO DO ZAVIDLJIVIH DOSEŽKOV 

Nejc Klemenšek absolutni zmagovalec tekmovanja 
harmonikarjev za pokal Velike planine

Harmonikar Nejc Klemenšek se je v juliju zelo uspešno udeležil dveh 
tekmovanj: tekmovanja harmonikarjev za pokal Velike planine in 

mednarodnega tekmovanja Accordion Olympics.

Nejc Klemenšek se je več kot us-
pešno udeležil jubilejnega 20. tek-
movanja harmonikarjev diatonične 
harmonike za pokal Velike planine, 
ki je potekalo zadnji konec tedna v 
juliju pri Domu v Kamniški Bistrici. 

1. MESTO V SVOJI KATEGORIJI IN 
ŠE ABSOLUTNI ZMAGOVALEC
Okroglo obletnico so z rekordno 

udeležbo harmonikarjev zaradi laž-
jega dostopa tekmovalcev, spre-
mljevalcev in obiskovalcev prazno-
vali kar v dolini. 55 tekmovalcev raz-
deljenih v štiri starostne skupine je 
raztegovalo mehove in poskušalo 
prepričati štiričlansko komisijo, ki 
je odločala o prejemnikih nagrad. 

je osvojil 1. mesto v kategoriji od 16 
do 25 let, nato pa še naslov abso-
lutnega zmagovalca. Tekmovanje 
je potekalo v organizaciji rekreacij-
skega društva Rigelj Velika planina. 

ZLAT TUDI NA TEKMOVANJU 
ACCORDION OLYMPICS

Nejc se je sredi julija udeležil tudi 
mednarodnega tekmovanja Accor-
dion Olympics, ki je potekalo tokrat 
prvič v Sloveniji, in sicer na Otočcu. 
Po predkvalifikacijah polfinalnega 
izbora je na tekmovanju osvojil zla-
to priznanje in 3. mesto v katego-
riji folk in etno glasba na diatonič-
ni harmoniki.

Barbara Rozoničnik

LUČE

Modna revija Timoteja Rosca navdušila občinstvo 

Manekenke so nosile modele iz volne in drugih toplejših materialov.

Dijak srednje šole za oblikova-
nje in fotografijo Timotej Rosc je 
ponovno navdušil občinstvo v do-
mačih Lučah. Na modni reviji je v 
petek, 12. avgusta, predstavil ko-
lekcijo za prihajajoči jesen in zimo. 
Vzdušje je bilo enkratno, tudi zara-
di tega, ker so dogodek, ki je pope-
stril 47. Lučki dan, postavili v skla-
diščne prostore podjetja Biomasa. 

Dodaten čar sta dodala izbor glas-
be in scenska postavitev.

ULIČEN IN ŠPORTEN SLOG
V kreacijah, ki jih je Rosc izdelo-

val nekaj manj kot dva meseca, so 
se predstavili manekenke in mane-
keni, ki z njim prijateljujejo že vrsto 
let. To je njegova že šesta predsta-
vitev modelov, za katere najde nav-

Vsak harmonikar je zaigral eno pe-
sem po lastni izbiri, za naslov abso-

lutnega zmagovalca pa sta se mo-
rala vodilna še enkrat pomeriti. Nejc 

Timotej Rosc je občinstvo navdušil s kolekcijo za prihajajoči jesen in zimo. 

dih v vsakdanjem življenju. Njegov 
slog je uličen in športen.

KAKO NARAVA ZAJEDA 
ARHITEKTURO

»Koncept kolekcije je sestavljen 
iz strukturiranih oblik, ki so pomeša-
ne z organskimi. Prvotna ideja je bi-
la predstavitev dejstva, kako narava 

zajeda arhitekturo, in vse to sem že-
lel izraziti v teh modelih. Ker pa so 
oblačila za jesen in zimo, so tudi 
materiali debelejši in temnejše bar-
ve. Uporabil sem volno, pletenine in 
bombaž,« je povedal ustvarjalec, ki 
ga je nad modo navdušila mama, 
ko jo je opazoval pri šivanju. 

Tekst in foto: Marija Šukalo
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KONCERT OKTETA ŽETEV IN MODRIJANOV NA LJUBNEM OB SAVINJI

Za čutno, žlahtno in žametno petje poželi aplavz množice 

Na račun žametnih moških glasov, ki jih umetniško vodi Mitja Venišnik, so poleg glasbeno zahtevnih 
poslušalcev prišle na račun zlasti gospe in dekleta. (Foto: Jože Miklavc)

Člani okteta Žetev so na prvo soboto v avgu-
stu pripravili nepozaben koncert na Ljubnem ob 
Savinji. Za njimi so za ples in zabavo poskrbe-
li Modrijani.

IZJEMNA ŽETEV IZJEMNIH PEVCEV 
Oktet Žetev, ki je vse boljši, vse bolj poslušan 

in vse bolj znan tudi čez mejo, se je za ljubenski 
občinski praznik še posebej izkazal. Skoraj ves 
repertoar najlepših pesmi so pevci iz Luč in Sol-
čave zapeli na način, ki je zapolnil morda spre-
gledano vrzel v programu celotne prireditve. Na 
račun žametnih moških glasov, ki jih umetniško 
vodi Mitja Venišnik, so poleg glasbeno zahtev-
nih poslušalcev prišle na račun zlasti gospe in 
dekleta.

MODRIJANI PODALJŠALI VEČERNE UŽITKE
Ko se je na mizi sredi prireditvenega prostora 

pojavil Rok Švab s harmoniko, na odru pa preos-
tali trije Modrijani, je šotor kar zaječal od vzbur-
jenja množice. Zaigrali so dobrodošlico in že je 

plesalcem postalo vroče. Popularni Blaž je nato 
vešče popeljal obiskovalce na ples in začelo se 
je veseljačenje za vse tiste, ki jih navdušuje na-
rodnozabavna glasba. Slovenci pač obožujejo 

Modrijane, ki so bili, lahko bi rekli, zadnje darilo 
prirediteljev in hkrati vabilo na 57. flosarski pra-
znik ob letu osorej.

Jože Miklavc

MOZIRJANI V STEYERJEVEM VINOGRADU POSTAVILI KLOPOTEC

Tradicija in prijateljstvo močnejše od vremenskih razmer

Doslej najštevilnejša udeležba Mozirjanov in Nizozemcev ob postavljanju klopotca pri Steyerjevih na 
Plitvičkem vrhu. (Foto: Jože Miklavc)

V negotovem vremenu, ki je nagajalo pri tradi-
cionalnem srečanju Mozirjanov z vinogradniško 
družino Steyer ter s postavitvijo klopotca v Steyer-
jevih vinogradih na Plitvičkem vrhu pri Gornji Rad-
goni, je prevladalo trmasto tveganje, kakršne-
mu so izpostavljeni pridelovalci vina skozi vse le-
to. Le na glavo so obrnili predvideni program in 
pod streho posestva Steyer doživeli izjemen spre-
jem, ogled vinske kleti ter obilno degustacijo nji-
hovih lanskoletnih, tudi nagrajenih vinskih pridel-
kov. Ob dobri malici je razpoloženje pregnalo vse 

dileme o uspehu ekskurzije, vreme pa je pod ve-
čer postreglo z vedrim nebom.

TOKRAT ZRAVEN TUDI NIZOZEMCI
Poslovno sodelovanje je za letošnji obisk 

Steyerjevih ponudilo okrepitev udeležbe sku-
pine gostov, ki so bili v kampu Menina na po-
letnem oddihu. Do zadnjega je bilo negotovo, 
ali bodo zaradi deževnega vremena sploh lah-
ko izvedli načrtovani izlet skupaj z večjo sku-
pino vsakoletnih udeležencev iz Mozirja. A so 

trmasti gostitelji in organizator Dani Grudnik 
iz Mozirja vztrajali in se v deževnem popoldne-
vu odpeljali najprej v Plitvico, kjer so jih spre-
jeli člani celotne družine Steyer. Po doživetju 
gostoljubja je vreme postreglo še s sončnimi 
žarki, postavljanje klopotca s pomočjo »moč-
ne« roke je omogočilo dvig velike elise mo-
zirskega klopotca. 

SPREJEM NA PLITVIČKEM VRHU 
Gostitelji so pripravili sprejem za goste z do-

brodošlico tudi županoma občin Mozirje in Apa-
če, Ivanu Suhoveršniku in Francu Pižmohtu. Di-
rektor Steyer Vina Danilo Steyer je med drugim 
povedal: »Postavljanje klopotca pri naši Hiši di-
šečega traminca je že dolgoletna tradicija, po-
vezana s prijatelji iz Mozirja, ki cenijo naše pri-
delke.« 

ČAST JE PRIPADLA VINOGRADNIKU FAJFARJU
Jože Steyer je z mehanizirano roko dvignil klo-

potec na primerno višino, na os šestmetrskega 
droga ga je namestil mozirski občinski viničar Mi-
hael Fajfar. Ko je preveril, ali bo »ranta« zdržala, so 
lesena kladiva oznanila, da grozdje že zori in da 
bo pred požrešnimi kljunači potrebno tudi nekaj 
vetra za preganjanje prvih, »nebodijihtreba« obi-
ralcev grozdja. Zares navdušeni so bili tudi gostje, 
ljudje iz dežele velikih mlinskih vetrnic, ki tako ma-
lega »veternjaka« še menda niso videli.

Jože Miklavc



Savinjske novice št. 34, 26. avgust 2016 13

Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

O Vodovnikovih pesmih

Zadnjič smo zapisali o objavi Vodovnikovih 
pesmih v Novicah. Dr. Fran Mišič je številne Vo-
dovnikove pesmi prevedel v nemški jezik in jih 
objavil z obsežnimi uvodi v mariborskem nem-
škem časopisu Marburger Zeitung (Mariborer 
Zeitung). Zapisal je tudi, da pripravlja Družba sv. 
Mohorja v Celju izdajo Zbranih pesmi Jurija Vo-
dovnika.

Kot spreten pevec, recitator Vodovnikovih pe-
smi je slovel stari orglar Janez Mernik, p. d. Po-
gačnik s Padeškega vrha, ko je pred planinsko 
kočo na Pesku ves zamaknjen, z velikim razu-
mevanjem in globokim občutjem pel zbrani 
družbi pesem Pri svetem Jakobu je b'lo opravilo 
in pesem spremljal s harmoniko, smo imeli vsi 
občutek, da imamo skomarskega pesnika žive-
ga pred seboj!

Sedaj pa Vodovnikove pesmi, ki so jih objavi-
le Novice leta 1854.

Jurij Vodovnik

Jaz sem Vodovnik Jurij,
Per Skomru sem doma,
V raztergani kočuri,
K' štir oknice ima.
Veselje je moje vse je preč, 
Ne morem si pomagat' več,
S težavami oj! ves obdan
Zdihujem noč in dan.
 *
Že golo glavco nosim,
Po sveti grem okolj,
Vse sorte pesmi trosim,
Ne zmanjka jih nikolj;
Poznajo me sromačeka, 
Mi radi dajo vinčeka;
Kadar se z vincem poživim, 
Zapojem spet ljudim.
 *
Ko leto blo je šteto:
En tavžent sedemsto
In endevet deseto,
Je moje rojstvo b'lo.
P detečjih dnevih skoz bolan,
Kakor sem še današnji dan;
Pa radevoljno vse terpim
Da le na svet' živim.
 *
Moj ljubi rajni oče
So bili cimperman,

So stavli hiše, koče
Skomerskim farmanam. 
Tud' marofe no žage res
Popravljali so mline vmes,
So bli sodar in pa kolar; 
Po verhi še coklar.
 *
So kratke hlače 'meli,
Kmetišk' pa jopeč dolg,
Ponižno so živeli
Od svojih mladih nog.
Sedem no osemdeset let
Živeli oni so na svet',
Potem so v dolgo večnost šli
Kak bomo enkrat mi.
 *
Helena Cesarica
So moja mati b'li
Pa božja je pravica,
Da so tud v večnost šli,
Kar zapustili so ta svet 
Je že per štirdesetih let,
So podučili me lepo,
Kak služiti Bogu. 
 *
Per svetem Lampretu
Sem potler mežnar bil,
In v devetnajstem letu
Se tkavčovsko vučil.
Sem platno in sukno tkal,
Zaslužen dnar za vince dal.
Takrat mi je prav dobro b'lo –
Ne bo mi več tako!
 *
Že trideset in zravno 
Devet že bil sem star,
Ko moram vdovo vzeti,
Peljat' jo pred oltar.
Močivnik so poročali
In meni tak' naročali:
»Tud staro ženko 'maš ljubit',
Nikolj je zapustit!«
 *
Domača moja žlahta
Že mene ne pozna, 
Je kakor stara plahta
Povsod raztergana. 
Že nimam strehe nad glavo,
Ko se poberam za vodo,
Prijatle pa po sveti imam,
Ki jih objiskat znam.
 *
Zdaj pesme komponiram
Na svoje stare dni,
Jih noč in dan študiram,
Nikolj jih dosti ni.
Veliko sem jih vun že dal,
Po daljnih krajih jih razs'jal,
Nar rajše pa pri Skomerjih,
Sej mislim, da ni greh.

 *
Marsikteri me vpraša.
Od kod se le vučim?
Alj kje je tista kasa,
Kjer pesem toljk dobim?
Jaz 'mam en star pa znucan koš,
Ni vreden le en šajnast groš, 
V tem starem košu imam vse
Jaz pesmi zložene.
 *
Alj jaz že komaj nosim
Moj stari znucan koš!
Prijatle svoje prosim:
Da b' dali vsak en groš, –
Ko pa ta košek zapustim,
Naj za menoj bi bil spomin!
Tud jaz prosit' za vas želim,
Ko sveti raj dobim.

Mišič je posebej opozoril, da je v pesmi ome-
njena cerkev sv. Lamberta, farna cerkev na Sko-
marju. Prihodnjič bomo še nadaljevali s predsta-
vitvijo Vodovnikovih pesmi, ki jih je objavil časo-
pis Novice. 

KAJ SO POROČALE »DROBTINICE« LETA 1862 
O VODOVNIKU

Jurij Vodovnik, slavni pohorski pevec in 
pobožen kristjan Skomarske fare

»Srečen je mož«, govori prerok in kraljevi pe-
snik David v prvem psalmu, »srečen mož, ki ne 
dela po nasvetu hudobnih … temveč po Gospo-
dovi postavi svojo voljo ravna, podoben je dre-
vesu, ki o pravem času sad obrodi, – karkol poč-
ne, mu poide po sreči.« – Njegov spomin ne bo 
prešel in po njegovem imenu se bo prašalo od 
naroda do naroda. Takega verlega, izverstnega 
moža je tudi skomarska fara imela, pa pred tre-
mi letmi pokopala.

Jurij Vodovnik, po domače Tomažič, je ona 
lepa prijetna, toda redka prikazen med prip-
rostimi prebivavci mnogo plodnega Pohorja, 
izurjen pisatelj značaja svojega ljudstva, da 
je malo takih. Veseli me v serce, da o njem, ki 
mi je serčen prijatelj bil, vsa nekoliko verstic 
od njegovega življenja in njegove smerti na-
čertam, naj bi se njegov spomin vedno ohra-
nil med Slovenci.

Bil je rajni Jurij rojen v fari sv. Lamberta v Sko-
marski vasi 22. malega Travna 1791 v leseni hi-
ši Tomažičovi, od koder pa se na daleč proti iz-
hodu, jugu in zahodu veliko lepih poljan, visokih 
planin štajerskih, hervaških, krajnskih kakor tudi 
nekoliko koroških vidi. Milo se ozira oko gledaje 
okolj toliko Bogu posvečenih cerkev, ktere bele 
kot limbar na polji navdajajo s svetim veseljem 
serce človeško. 

Nadaljevanje prihodnjič.
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HUMANITARNA ODPRAVA NANGOMA 2016

Med petimi mladimi zdravnicami tudi Solčavanka Anka Ošep

Anka Ošep je tri mesece sodelovala v 
humanitarni odpravi v vasici Nangoma. 

(Foto: Jože Miklavc) 

Mlade slovenske zdravnice s sestro redovnico Veroniko v Nangomi. Anka Ošep je druga z leve.  
(Foto: Barbara Samec)

Absolventke ljubljanske medicinske fakultete, 
spodbujene od študijskih programov in predme-
ta tropska medicina, so sklenile, da tri mesece 
sodelujejo v humanitarni odpravi v vasici Nan-
goma. Zbiranje sredstev ter končevanje študija 
medicine je potekalo v zadnjem študijskem le-
tu 2015/2016. V družbo kolegic zdravnic Mi-
hele Šajn, Maruše Štefin, Barbare Samec in Gaje 
Setnikar je bila vključena tudi sedaj že zdravnica 
z diplomo, Anka Ošep iz Solčave.

POPRIJELE ZA RAZLIČNA DELA
Ošepova in kolegice so zbrale nekaj nad 12 

tisoč evrov dobrodelne pomoči. 3. maja so od-
letele z Dunaja preko Dubaja do Lusake, v 
osrednji del južne Afrike. Dobrih sto km stran, v 
vasici Nangoma je bil v misijonu s pokrajinsko 
bolnišnico njihov cilj izvajanja prve medicinske 
prakse v izjemno zahtevnih razmerah. 

Tam so najprej poprijele za različna, ko-
maj kaj kvalificirana dela s področja hišnega 
vzdrževanja, čiščenja in pomoči pri namešča-
nju bolnikov. Črnska redovnica, sestra Veroni-
ka je bila osrednja osebnost povezave med mi-
sijonom ter zdravstveno ustanovo Chifuntu in 
Nzima. Če že ni »direktorica« za vse splošne 
in bivalne funkcije ter kadre, je zagotovo du-
ša te plemenite ustanove, ki rešuje tegobe in 
življenja s skupino tamkajšnjega maloštevilne-
ga zdravstvenega osebja ter z nenadomestlji-
vo pomočjo slovenskih dobrodelnih medicin-
skih odprav.

TEŽKO DOSTOPNA ZDRAVSTVENA OSKRBA 
Kot je pojasnila Ošepova, se je vse začelo že 

pred letom 1990, ko je slovenski misijonar Stan-
ko Rozman iz Nangome navezal stike z medicin-
sko fakulteto v Ljubljani. Od takrat se je zvrstilo 
že več deset študentskih zdravstvenih odprav, ki 
so silno pripomogle k lajšanju zdravstvenih te-
gob in trpljenja tamkajšnjih prebivalcev. 

Kar kakšnih 75 tisoč jih je vezanih na to ma-
lo misijonsko »bolnišnico«, ki se v vsem precej 
razlikuje od naših najmanjših zdravstvenih do-
mov in ambulant. Zdravstvena oskrba je težko 
dostopna, saj je na 10 tisoč ljudi v tej veliki afri-
ški pokrajini le en zdravnik, zdravstvene uslu-
ge so plačljive, velika je okuženost s HIV, pri-
sotne so bolezni, ki jih pri nas ne poznamo ali 
jih skorajda ne vidimo več, saj jih preprečuje-
mo s cepljenjem ali z zgodnjim zdravljenjem 
(npr. otroška paraliza, okvara srčnih zaklopk 
po angini, glistavost, razširjene glivične okuž-
be kože idr.).

PO PLESKANJU RESNO DELO MEDICINSKE 
STROKE

V vasici je bilo dobrodošlo tako fizično delo 
kot visoko strokovno in negovalno poslanstvo 
vseh petih zdravnic, ki so s seboj prinesle več 

kot sto kg sanitetnega materiala, zdravil, pripo-
močkov ter opreme. Vse to je bilo porabljeno ali 
donirano ustanovi za takojšnjo pomoč ali kori-
ščenje po njihovem odhodu. 

Še preden so se pod vodstvom tamkajšnjega 
edinega zdravnika lotile zdravljenja in po potre-

bi kirurške prakse, se je bilo potrebno spopas-
ti s pleskanjem prostorov, obnove pohištva ipd. 
Menda nobena od zdravnic do tedaj še ni prijela 
v roke čopiča, sila razmer pa je terjala hitro pri-
vajanje tudi tako rutinskim opravilom. 

Če so čez dan dobile nekaj hrane kar med de-

lom v ambulanti, so si po pretiranem uživanju 
nshime (polente iz bele koruze, vsakodnevne in 
edine hrane tamkajšnjih črnskih prebivalcev, po 
večini poljedelcev) zvečer pripravile v bivališču 
še kaj naši hrani podobnega. Zaradi zdravega 
preživetja pač.

SE BO ŠE KDAJ PODALA NA PODOBNO 
MISIJO?

Bi mlada zdravnica še odšla na to ali podob-
no misijo daleč iz Slovenije in Evrope? Pritrdilen 
odgovor bi bil pretirano hitenje z obljubo, saj, kot 
je dejala Ošepova, gre za splet različnih okoli-
ščin, ki so lahko vsak čas drugačne in nepred-
vidljive. 

»Saj ne vem, kaj me čaka pri nas v prihodno-
sti. Že zgodaj jeseni dogovorjena praksa v bol-
nišnici v Celju, morda že kmalu za tem resna 
zaposlitev, trdo delo in danes brez specializira-
nosti in zdravniške prakse ne gre. Življenje bo 
odločilo o marsičem namesto mene, a vem, da 
so moji cilji zelo realni in da je potrebno najprej 
poskrbeti za svoje zdravje in kakovost preživlja-
nja. Nangoma, Zambija ali kaj tretjega pa … Ne 
rečem, da nikoli več.«

Jože Miklavc
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RIBIŠKA DRUŽINA LJUBNO OB SAVINJI

Veliko število ribičev občutno vpliva na turizem

Predsednik Janez Podkrižnik Matic je ribištvu 
dosledno predan že od leta 1965. 

(Foto: Slavica Tesovnik)

Ob letošnji 60-letnici Ribiške družine Ljub-
no ob Savinji lahko govorimo o zgodbi o uspe-
hu. Predsednik družine Janez Podkrižnik Matic 
je podal sliko dogajanja v organizaciji, ki vzor-
no deluje. 

ŠTEVILO GOSTOV POMEMBNO VPLIVA NA 
POLNJENJE TURISTIČNIH KAPACITET 

Že lansko leto so zelo povečali število proda-
nih kart tujim ribičem, letos pa se je prodaja z 
uvedbo računalniško vodenega sistema pro-
daje in nadzora dovolilnic kljub uvedbi dnevne 
omejitve na 50 kart še povečala. Število gostov 
iz Nemčije, Italije, Avstrije, Francije, Belgije, Šved-
ske, Švice in še od kje, vključno z domačimi go-
sti, pomembno vpliva na polnjenje turističnih ka-
pacitet v dolini. 

DRUGO LETO SVETOVNO PRVENSTVO
V naslednjem letu bi lahko družina prevzela 

organizacijo in izvedbo svetovnega prvenstva. 
Zaradi prevelikega pritiska na reko in vzporedne 
izgube turizma so se odločili, da bodo prepustili 
glavni del dogajanja šempeterski ribiški družini, 
skupaj z mozirsko družino pa bodo pomagali in 
sodelovali z lovom v ribniku.

PRODANIH 1300 KART
V prvih treh mesecih letošnje sezone lova je 

bilo prodanih 1300 kart in če se uspeh ponovi 
še na jesen, bodo pokopani vsi dosedanji rekor-
di. Po pravilu ujemi in spusti se lovi v celem revir-
ju letos prvič in to, da se riba ne jemlje, so tuji ri-
biči ocenili za zelo pozitivno. 195 članov iz cele 

OKREPILI ČUVAJSKO SLUŽBO IN 
SODELOVANJE S POLICIJO

Zaradi vlaganja rib v reko, nekaj jih tudi kupi-
jo, pridobivajo dodatne dneve za lov. Letni vložek 
v reko tako znaša kar 40 do 50 tisočakov in za-
to so letos zaradi prisotnega krivolova še okrepili 
čuvajsko službo in okrepili sodelovanje s policijo.

V SOLČAVI GRADIJO BRUNARICO
Letos prodajalcem ribiških kart ne plačujejo 

več provizije, saj njihovi gostje koristijo nočitve 
in turistično ponudbo prodajnih mest. V Solčavi 
s pomočjo Marka Moličnika gradijo brunarico, ki 
bo gotova v začetku septembra. Občina Solča-
va je prispevala zemljišče, kot se je to že zgodilo 
ob potrebi na Ljubnem ali v Lučah. 

PRIZADEVNOST KLJUČNA FORMULA ZA 
SIJAJEN USPEH

Največja promocija, pravi predsednik Matic, 
je bil njihov film Riba v vodi. Brezplačna izdelava 
računalniškega sistema prodaje in nadzora do-
volilnic, v izvedbi podjetja Spock iz Šešč, je odlo-
čanje za lov v Savinji, ki naj bi bila tretja najlep-
ša rečna destinacija Evrope, še povečala. Zago-
tovo pa je prizadevnost članov in dolgoletnega 
predsednika družine Janeza Podkrižnika Mati-
ca, ključna formula za tako sijajen uspeh. Matic 
je ribištvu dosledno predan že od leta 1965, ko 
je v družini začel kot mladinec. Tudi v teh časih 
skrbno vzgaja naslednike in povedal je, da jih je 
pet takih, ki sledijo znanju in strastnemu priza-
devanju v delovanju ribiške družine.

Slavica Tesovnik

Slovenije se seveda lahko odloča, da ulov vza-
mejo domov.

PRIZADEVNI PRI VZGOJI POTOČNE POSTRVI
Ob vsem pa so ponosni na svoj podmladek 

in deset članic ženskega spola. Poleg naravo-
varstvene vloge so ribiči zelo prizadevni pred-
vsem pri vzgoji potočne postrvi, ki jo sami vzga-
jajo od iker do odrasle ribe. Letos so se zara-
di zagotovitve pogojev vzreje, prodaje in dovo-
ljenja vlaganja rib v odprte vode vključili v Pro-
gram pridobitve statuta bolezni prostih ribogoj-
nic, ki poteka pod okriljem Nacionalnega veteri-
narskega inštituta. 

VLCERSKE ANEKDOTE IN ŠALJIVE IGRE 

Družabno popoldne z ljudskimi pevci in godci v Lučah

Lučki upokojenci so zapeli pri vlcerski bajti. (Foto: Marija Šukalo)

Upokojenci v Lučah so pri vlcerski bajti s pre-
pevanjem in zanimivimi zgodbami obeležili 47. 
Lučki dan. S šaljivimi igrami so se zabavali tu-
di obiskovalci. 

Ti so se lahko preizkusili v žaganju z ameri-
kanko, izdelovanju in metanju previti, sekanju 
smrečja. Veliko zanimanje je poželo tudi »lovlje-
nje« kuharice in vlcerja z zanko, kjer je bila pot-
rebna velika mera strpnosti in natančnosti. 

V hiši si je bilo moč ogledati, kako so se 
gozdarski delavci v preteklosti prehranjevali, 
pred bajto pa orodje, s katerim so se poda-
li na delo. 

Delo v gozdu in prenekatero anekdoto o biva-
nju in prehranjevanju vlcerjev je predstavil Franc 
Robnik iz Podvolovljeka. Robnik je namreč vrsto 
let tudi sam bil del vlcerske ekipe, ki je skrbela za 
spravilo lesa z okoliških hribov. 

Marija Šukalo
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Avgusta
Pred 40 leti

STANOVANJSKA IZGRADNJA
Pri reševanju stanovanjske pro-
blematike v preteklem obdobju 
smo dosegli dober uspeh, ven-
dar nam nekateri pokazatelji ka-
žejo, da ne moremo biti povsem 
zadovoljni. Ugotavljamo nasled-
nje: skoraj 50 odstotkov stano-
vanj je starejših od 57 let; na eno 
stanovanje pride 1,03 gospodinj-
stva; na prebivalca odpade 18,9 
m2 stanovanjske površine; nep-
rimernih stanovanj imamo 60; 
izgradnja dokončanih stanovanj 
znaša samo 49,4 stanovanja na 
leto; poprečna stanovanjska po-
vršina je 71,85 m2 na stanova-
nje, pri čemer je zelo očitna razli-
ka med družbenimi in zasebnimi 
stanovanji; v družbeni lasti obča-
nov je še vedno samo 8,4 odstot-
ka stanovanj; opremljenost sta-
novanj je slaba, saj okrog 60 od-
stotkov stanovanj nima kopalni-
ce in WC v hiši, 20 odstotkov jih 
je brez elektrike ali vodovoda, 
3,9 odstotka pa brez kakršnihko-
li instalacij.

Pred 30 leti
LE KOMU JE POTREBNO?

O razvojnih dosežkih in proble-
mih manj razvite, obmejne in 
predvsem lepe Solčave ne ka-
že posebej razpravljati, ob tem 
pa mimo nekaterih »malenkos-
ti« vendarle ne moremo. Na vsem 
področju Solčavskega z Logarsko 
dolino so se vsa zadnja leta prav 
borili za bencinsko črpalko. Pot-

rebe za turiste, predvsem za do-
mačine in zlasti za kmete visoko 
na obronkih Matkovega kota ter 
drugih področij, so več kot oči-
tne, v nebo vpijoče. Po (pre)dol-
gih naprezanjih bodo v Solčavi 
končno le dobili črpalko. Toda 
takšno, da bi bilo bolje, če je ne 
bi bilo. V središče prelepe gorske 
vasice so postavili prozorno pla-
stično skrpucalo, ki naj bi služi-
lo kot nadstrešnica za črpalke, ob 
njega pa postavili kontejner kri-
čeče oranžne in zelene barve. Kot 
da v vsej Gornji Savinjski dolini 
ni niti kubika lesa! Krajani se raz-
burjajo. Le kako se ne bi.

Pred 20 leti
DRŽAVA ZOPET KOT MAČEHA

Očitno je ponovno obveljala že 
večkrat poudarjena trditev, da se 
država do Zgornje Savinjske doli-
ne obnaša kot do pastorke. Tako 
se je zgodilo tudi pri tokratnem 
natečaju za dodelitev sredstev za 
spodbujanje razvoja demograf-
sko ogroženih področij. Pet zgo-
mjesavinjskih občin je skupno 
prijavilo 14 projektov, od tega je 
Ljubljana prižgala zeleno luč le 
za štiri, ob neugodnem razmerju 
med pričakovanimi in dodeljeni-
mi sredstvi. Predračunska vred-
nost štirih projektov znaša 200 
milijonov, država je odobrila bo-
rih 40, od tega se bo letos koris-
tilo 32, dodatnih 8 milijonov to-
larjev pa bo dodeljenih prihod-
nje leto.

Pripravila Tatiana Golob

KINO POD ZVEZDAMI

Pod skalnimi vrhovi gorniški 
filmi že tretje leto

Hotel Plesnik je v sodelova-
nju z Društvom za gorsko kultu-
ro (DGK) v Logarski dolini tudi le-
tos, 4. in 6. avgusta, priredil pro-
jekcijo gorniških filmov z nas-
lovom Kino pod zvezdami. Dru-
štvo je v sodelovanju s Hotelom 
Plesnik izvedlo projekcije nagra-
jenih filmov Festivala gorniškega 
filma Domžale 2016 »Zadnji trgo-
vec z ledom«, »Pogumno do orja-
ških čebel«, »Severno od sonca« 
in »Sunakali«.

PLESNIKOVI ZADOVOLJNI Z 
OBISKOM IN SODELOVANJEM
Vodja hotela Nina Plesnik je za-

dovoljna dejala: »Projekcija je su-
per uspela, obakrat z obiskom 
velikega števila gledalcev. Prikaz 
smo pripravili na travniku med ho-
telom in slapom Palenk, kjer je bi-
lo v rahlem šumenju vode in zvo-

kih projekcije vzdušje impresivno. 
To je bil že tretji takšen prikaz gor-
niških filmov in tudi v naslednjem 
letu bomo nadaljevali uspešno 
sodelovanje z Društvom za gor-
sko kulturo, ki nam vse to omo-
goča.« 

ZA GORNIŠKE FILME SE 
POVEČUJE INTERES TUDI 

DRUGOD
Že prej, koncem junija so prika-

zali dva gorniška filma v Lučah: 
»Spopad na Peklenskem ranču« ter 
»K2 in nevidni nosači«, še kasneje 
pa v Solčavi »Onkraj vrhov« in »Pa-
norama«. Vsekakor velik prispevek 
DGK, ki tovrstne visoko kakovostne 
filme pridobi od tujih in naših pro-
ducentov, alpinistov ter to filmsko 
tematiko širi tudi v nekaterih drugih 
krajih Slovenije.

Jože Miklavc

FAŠUNOVA HIŠA NA LJUBNEM OB SAVINJI

Otroške delavnice in razstava filcanih izdelkov

Otroci so si izdelali filcano milo v različnih barvnih odtenkih. 
(Foto: ŠMS)

Prvi avgustovski ponedeljek 
so Fašunovo hišo zasedle Dar-
ja Goličnik in ljubenske filcarke, 
ki so otroke učile izdelovati filca-
no milo. Otroci, teh je bilo krepko 
preko dvajset, so si izdelali milo 
v različnih barvnih odtenkih. Do-
poldansko druženje so popestri-
li s peko ajdneka in mafinov v ku-

hinji Fašunove hiše. Tako so ma-
li udeleženci filcarske delavnice 
lahko v kuhinji opazovali peko ter 
se posladkali z mafini in jabolčni-
mi krhlji.

Po otvoritvi razstave Ide Voler 
so si obiskovalci lahko ogledali še 
razstavo številnih umetnin izpod 
rok filcark. Obleke, klobučki, tor-

bice, nakit, copati, preproge so le 
nekateri od filcanih izdelkov, ki so 
očarali obiskovalce. Njihova upo-
rabna vrednost in čudovit izgled 

pa zagotavljajo filcarkam, da svoje 
ideje pridno prenašajo v nove kre-
acije.

ŠMS
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HITROSTNO TEKMOVANJE Z MOTORNIMI ŽAGAMI NA LJUBNEM

Mojstri »verižne žage« ustvarili 
galerijo dopadljivih skulptur

Na Ljubnem ob Savinji so se 
srečali umetniki oblikovanja lesa 
z motorno žago. Pomerili so se v 
hitrostnem kiparjenju za nagra-
do flosarja, ki je na koncu pripa-
dla večkratnemu šampionu in dr-
žavnemu prvaku Tadeju Brglesu 
– Varlu. 

IZ KLADE LESA NASTALE ŽIVALI IN 
SPOLNI ORGAN

Vodja tekmovanja Paul Oreš-
nik je bil s potekom tekme zelo za-
dovoljen, saj je vseh osem udele-
žencev kiparske ustvarjalnice us-
pešno opravilo svoje delo. Mojstri 

»verižne žage« Peter Bastl, Matija 
Ugovšek, Vincenc Roban, Dejan 
Kastelic, Vlado Cencelj, Matija Vav-
di, Tadej Brgles in Andre Jäger so iz 
klade lesa oblikovali različne podo-
be živali in nenavadnega »provoka-
torja« – moški spolni ponos. 

GALERIJA DOPADLJIVIH 
STVARITEV

Iz kosov lesa so ob grmenju 
motorjev in vonju po svežem lesu 
ter izgorelem bencinu zrasle pre-
poznavne skulpture: sova, bobra, 
orel (»varu«), knjiga modrosti živ-
ljenja, medved, krigl za pivo in ce-

lo pokemon. Po končanem delu je 
sredi travnika ostala galerija dopa-
dljivih stvaritev, pet so jih na kon-
cu namenili kot darila za nagra-
dno igro.

KIPI MED OBISKOVALCE ZA 
SODELOVANJE V NAGRADNI IGRI

Tekmovalna žirija je odločila, 
da v zahtevni presoji nameni naj-
boljše ocene Solčavanu Matiju 
Vavdiju za bobra z mladičem – 
3. mesto, Andreu Jägerju iz oko-
lice Münchna iz Nemčije za upo-
dobitev sove – 2. mesto in Tadeju 
Brglesu za orla na preži – 1. mes-

to. Vsi tekmovalci so prejeli nagra-
de, najlepša – motorna žaga za fi-
na dela in kiparjenje – pa je šla v 
roke domačina Brglesa. 

Pet presenečenih izžrebancev 
iz občinstva je prejelo izdelane le-
sene mojstrovine v trajno posest. 
Srečna turistka in obiskovalka pri-
reditve, Romunka iz Slovaške, se 
je s skoraj metrskim penisom iz-
pod žage Matjaža Ugovška kar iz-
gubila v množici. Skoraj desetkilo-
gramskega orjaka je pospravila v 
svoj mobilni depo šele v zavetju te-
me. Zakaj le?

Jože Miklavc

Tadej Brgles – Varu je še enkrat potrdil svojo strokovnost, spretnost in 
umetniški navdih ter s kipom orla na preži osvojil prvo mesto in lepo 

nagrado. (Foto: Jože Miklavc)
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Tiršek bo nosilec slovenske zastave na otvoritvi 
paraolimpijskih iger

Spomin na uspeh v Londonu 
(Foto: Franjo Pukart)

Medtem ko so se olimpijske igre v Riu zaklju-
čile, so paraolimpijci v sklepni fazi priprav, ko pi-
lijo še zadnje detajle za maksimalen nastop na 
najpomembnejši tekmi. Pred odhodom v Brazili-
jo, kjer bo branil edino slovensko paraolimpijsko 
medaljo izpred štirih let v Londonu, ima gornje-
grajski strelski as Franček Gorazd Tiršek vsako-
dnevne individualne strelske treninge in zadnje 
skupne priprave z reprezentanco na strelišču v 
Ljubljani.

IZKAZANA ČAST
Nanijevi vrhunski športni dosežki so vplivali 

tudi na to, da so mu v Zvezi za šport invalidov in 
Olimpijskem komiteju Slovenije zaupali in izka-
zali čast, da nosi slovensko zastavo na otvoritvi 
paraolimpijskih iger v Riu.

ZASTAVO ŽE NOSIL NA ZAKLJUČKU IGER V 
LONDONU

Zadnja leta najuspešnejši slovenski strelec in-
valid, Franček Gorazd Tiršek je ob tem povedal: 
»Da lahko nosim zastavo na otvoritvi paraolim-

pijskih iger, je zame velika čast. To je prestiž za 
vsakega športnika in velik poudarek v mozaiku 
njegove uspešne športne poti. Sicer sem že imel 
čast nositi slovensko zastavo na zaključku iger 
v Londonu, vendar je otvoritev le nekaj drugega. 

PRIPRAVLJEN TUDI S POMOČJO 
FIZIOTERAPEVTOV

V Rio odpotujemo konec meseca, še prej nas 
čakajo skupne priprave in nekaj fizioterapij. Ob-
čutek je dober, počutje stabilno zahvaljujoč fizio-
terapevtom, ki vzdržujejo mojo optimalno teles-
no pripravljenost v Zrečah in Celju. 

POTREBNO JE UPATI NA NAJBOLJŠE
Tako misel kot fokus sta 100-odstotno usmer-

jena v Rio, tako je tempirana tudi forma. Z rezul-
tatom se ne obremenjujem, saj se lahko zgodi 
marsikaj. Vedno je potrebno upati na najboljše. 
Zahvaljujem se vsem, ki me spremljate na moji 
športni poti, hvala Občini Gornji Grad za denar-
no nagrado. S skupnimi močmi gremo naprej!«

Franjo Pukart
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MLADINSKI PLANINSKI TABOR DOVJE 2016

Najvztrajnejši osvojili Triglav

Člani Planinskega društva Rečica ob Sa-
vinji se zahvaljujemo vsem, ki so nam omo-
gočili izvedbo poletnega planinskega tabo-
ra Dovje 2016. 

Pomagali so nam: Vivapen d.o.o. Celje, 
Zlatko Hliš s.p. Celje, Kmetijski stroji Bojan 
Bider s.p. Dol-Suha, Zven - Marketing Zven-
ma d.o.o. Gomilsko, SVIP Strojegradnja, 
vzdrževanje, inženiring Ivan Potočnik s.p. 
Rečica, Kamnolom Krivec Janez s.p. Reči-
ca, Bar Lesjak Lesjak Andreja s.p. Sp. Reči-
ca, Metro trgovska družba Mana Celje, Firšt 
Rototehnika d.o.o. Velenje, Kova d.o.o. Celje, 
Unatova kmetija Prihova, Apartmaji in well-
ness Korošec Mozirje, Tiršk Žerovnice, Bi-
tenc Ida Zg. Pobrežje, Blekač Uroš Rečica, 
JK Kaker d.o.o. Mozirje, Pekarna Naraločnik 
Uroš Ljubno, Pekarna Banovšek Adi Banov-
šek s.p. Varpolje, Izoles d.o.o. Nazarje, Mes-
nica Šinti Matic Jeraj s.p. Ljubno, Zavolovšek 
Matevž s.p. Gornji grad, Savinjske novice. 

Hvala za vašo pomoč.

Mladi planinci so se na Triglav povzpeli po Tominškovi poti.

V rečiškem planinskem društvu so pripravili 
mladinski planinski tabor. Drugi teden v avgustu 
so se podali v Dovje nad Mojstrano, ki jim je nu-
dilo idealna izhodišča za številne izlete in poho-
de na bližnje vršace. 

TKALI PRIJATELJSTVA S PRIMORSKIMI 
VRSTNIKI

K sodelovanju so privabili planinski društvi 
Sežana in Slavnik. Po besedah vodje tabora Ja-
nje Polavder je bilo to velika prednost, saj so ot-
roci stkali različna znanstva in prijateljstva s pri-
morskimi vrstniki. Da je delo potekalo nemote-
no, so bili v pomoč vodniki, mentorji planinskih 
skupin, mladinski voditelji, vzgojitelji, tehnično in 
medicinsko osebje. 

OB ZAKLJUČKU PLANINSKI KRST
Otroci so osvajali znanje s področja planin-

stva in bivanja v gorah in se podali na bližnje vr-
hove. Tako so osvojili Dovško babo in Dovško 
rožco, se podali na Trupejevo poldne, plezali v 
ferati v Mojstrani, si ogledali Triglavsko Bistrico 
in Martuljške slapove. Najvztrajnejši so se poda-

li na dvodnevni pohod na Triglav, ki so ga osvoji-
li po Tominškovi poti. 

Svojo energijo so sproščali ob različnih sku-
pinskih igrah in ustvarjalnih delavnicah, večere 

pa zaključevali ob tabornem ognju. Tisti, ki so 
se taborjenja udeležili prvič, so doživeli planin-
ski krst. 

Marija Šukalo

PLANINSKO DRUŠTVO LJUBNO OB SAVINJI 

Pohodniki obiskali Okonino in Radmirje

Udeleženci pohoda, ki je trajal dobri dve uri. (Foto: Primož Vajdl)

Člani Planinskega društva Ljubno ob Savinji 
so organizirali pohod po trških poteh. Pohodni-
ki so se z avtobusom izpred ljubenske osnovne 
šole odpeljali do gostišča Četara v Okonini. Od 
tam so se peš ob levem bregu Savinje napotili 
mimo Prodnika in kmetije Založnik do avtobus-
ne postaje v Radmirju. Iz Radmirja jih je pot mi-
mo Juvanja vodila do Glampinga Savinja Ljub-

no, kjer jim je Klemen Poličnik pripravil majhno 
okrepčilo. Od tu dalje so se odpravili nazaj pro-
ti Ljubnem.

Pohod vsako leto poteka drugje z namenom, 
da občani Ljubnega dodobra spoznajo vse 
sprehajalne poti.

Primož Vajdl

Kdor misli, da je preveč pomemben za 
majhna dela, je ponavadi premajhen za 
velika dela. 

Jacques Tati
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TENIŠKI TURNIR V LUČAH

Zmagovalec Jernej Retko 

Na zmagovalni oder so se uvrstili Mitja Božič, 
Jernej Retko in Matej Ribič (od leve). 

(Fotodokumentacija ŠRD Log)

Športno rekreativno društvo Log je v času pra-
znika občine Luče gostilo turnir v tenisu za moš-
ke. Na njem je sodelovalo 32 igralcev Zgornje 
Savinjske doline. Ker se je turnirja udeležilo toli-
ko tekmovalcev, je ta potekal več dni. 

Tenisači so se med sabo pomerili na en do-
bljeni niz, do osvojenih devetih iger. Izpadli v 
prvem krogu so se pomerili še v tolažilni skupini. 
V prvem polfinalu sta se pomerila Jernej Retko 
in Mitja Božič, kjer se je zmage z 9:8 veselil prvi. 
Drugi polfinale sta odigrala Sašo Rosenstein in 
Matej Ribič, kjer je bil z rezultatom devet proti se-
dem boljši slednji. V finalu sta loparje prekrižala 
Retko in Ribič. Zmaga se je veselil prvi. V tolažil-
ni skupini je prvo mesto osvojil Jernej Ribič, ki je 
bil boljši od Boštjana Volerja.

Primož Vajdl

TEKMOVALNO SLOVO ANDREJA MAROVTA HELEŠIČA, KOLESARSKE LEGENDE, 
KI ŠE VEDNO NAJRAJE KOLESARI

»Najlepše pri kolesarstvu je to, da, 
ko pridem domov, si rečem, jutri 

grem pa spet«

Andrej Marovt Helešič ali Heli, kot 
ga kličejo prijatelji, je po letošnjem 
Maratonu Alpe uradno končal svojo 
tekmovalno kariero. Prvi zmagova-
lec Maratona Alpe je bil udeleženec 
vseh desetih tekmovanj, po večkrat 
je stal na vseh treh stopničkah. Le-
tos je dokazal, da se še vedno lah-
ko kosa z mlajšimi in bolj »natrenira-
nimi«. Sam letos namreč vozi kolo le 
še za svoje veselje, zato je bil še to-
liko bolj zadovoljen, ko se je poslovil 
s stopničkami. 

- Tako kot začetek ni bil lahek, verjetno tudi 
odločitev o koncu športne poti ni prišla kar čez 
noč.

Za vse pride enkrat čas. Sam sem že trikrat 
zaključil športno pot, najprej kot cestni kolesar, 
nato gorski kolesar, pa še v motociklizmu. Po-
tem sem se ponovno vrnil k cestnemu kolesar-
stvu in svojo športno pot zaključujem, kjer sem 
jo začel. Odločitev seveda ni bila lahka. 

- Imeli ste to srečo, da ste se na svoji špor-
tni poti spoprijateljili s številnimi osebami, med 
temi dvema odličnima kolesarjema – Juretom 
Robičem in Tadejem Valjavcem. Kaj sta vam da-
la?

Oba sta mi najprej dala motivacijo kot vzor-
nika, nato prijateljstvo. Jure Robič me je naučil 
pomena besed preprostost, predanost, nepo-
pustljivost, vztrajnost. Močno ga pogrešam in 
misel nanj me vedno spremlja. 

Tadej Valjavec pa mi je dal ogromno tekmo-

valnih izkušenj. Na kilometrih skupnih voženj 
sem se veliko naučil o prehrani, treningu, takti-
ki, predvsem pa sem postal boljši v obvladova-
nju kolesa. 

- Tudi s puščavskim lisjakom Miranom Sta-
novnikom sta v času vaše motociklistične po-
ti skupaj tekmovala, nato pa ostala dobra pri-
jatelja.

Drži! Z Miranom Stanovnikom, ki je sedaj kot 
župan v mnogo resnejših vodah kot v času na-
jine skupne športne poti, se še slišiva. Je eden 
izmed ljudi, ki jih najbolj občudujem, ne le kot 
športnike, temveč kot osebe. Je odličen špor-

tnik, vrhunski motociklist in strasten kolesar. 
Večkrat izmenjava nasvete, jaz mu svetujem 
glede kolesa, on pa meni odkriva skrivnosti mo-
tociklizma.

- Po vsakem Maratonu Alpe ste povedali, ka-
ko ob poti po dolini pogrešate kakšno harmoni-
ko, pa zastavice ali kaj podobnega, da bi bil do-
godek še bolj atraktiven. Lahko organizacijo kaj 
takega pričakujemo od vas sedaj, ko ne boste 
več tekmovali?

Torej najprej pojasnilo. Menim, da se ne bom 
več obremenjeval z rezultatom, vseeno pa iskre-
no upam, da bom na prireditvi še dolgo prisoten 
na kolesu, torej kot kolesar. Sicer pa resnično po-
grešam harmoniko in ostala glasbila, ki boga-
tijo kulturo naših krajev. Končno smo znani po 
ljudskih godcih samoukih. Na prireditvah v tuji-
ni so »veselice« na najtežjih vzponih tradicija in 
občutki, ko doživiš nekaj takšnega, so neverjetni 
za vse, za kolesarje in navijače. Ja, tega si res-
nično želim, če ne drugače, pa bom mogoče res 
kaj ukrenil še v to smer.

Andrej Marovt Helešič »Sam sem že trikrat zaključil športno 
pot, najprej kot cestni kolesar, nato gor-
ski kolesar, pa še v motociklizmu. Potem 
sem se ponovno vrnil k cestnemu kolesar-
stvu in svojo športno pot zaključujem, kjer 
sem jo začel.«
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PLANINSKO DRUŠTVO LUČE

Ob Lučkem dnevu pohod na vrh Lučkega 
dedca

Kratek postanek na vetrovnem vrhu Lučkega dedca je bil namenjen za skupinsko fotografiranje ter 
opazovanje okolice.

Planinsko društvo Luče je v okviru dogodkov, 
ki se odvijajo ob Lučkem dnevu, organiziralo tra-
dicionalni pohod po okoliških vrhovih. Letošnji 
cilj je bil 2023 m visok Lučki dedec, ki se dviga 
jugozahodno nad Korošico. 

Sončno sobotno jutro je po nočnih nevihtah 
nakazovalo pravšnji dan za obisk hribov in 27 
lučkih planincev je že zgodaj zjutraj oprtalo 
nahrbtnike ter se s Podvežaka preko Lastov-
ca in Vodotočnega jezera podalo na vrh Luč-
kega dedca. Kljub ne preveč visokim tempe-
raturam in močnim sunkom vetra je v skupi-
ni prevladovala dobra volja in pravo planin-
sko vzdušje. 

Z vrha se je razkril lep pogled na Veliko pla-
nino in Veliki vrh, Ojstrica in Planjava pa sta se 
skrivali v gosti megli. Kratek postanek na vetrov-
nem vrhu je bil namenjen za skupinsko fotogra-
firanje ter opazovanje okolice, kar hitro pa se je 
skupina podala proti Korošici. 

Po krajšem postanku in okrepčilu v Kocbeko-
vem domu je sledil povratek v dolino; najprej do 
Podvežaka, potem pa v Planico, kjer je zadišalo 
po okusnem »ajmohtu« in ajdovih žgancih. Ma-
lica, kot se za planince spodobi! Dan je potekal 
v veselem planinskem vzdušju, z obljubo, da se 
ob letu zopet srečajo med domačimi vrhovi.

Andreja Urh

- V daljni preteklosti ste organizirali državna 
tekmovanja v gorskem kolesarstvu, ki so priva-
bila veliko kolesarjev z navijači. Tudi sedaj se 
radi kot vodnik podate po okolici, vidite v tem 
svojo priložnost za prihodnost?

Tako je. Med dirkanjem nisem imel kaj časa 
gledati okoli, a vseeno vem, da so naši kraji gle-
dano kot Savinjska ali širše kot Slovenija resnič-
no bogati, upam si trditi, da v veliko primerih nu-
dijo več od marsikakšnega svetovno znanega 
športnega prizorišča. Najprej se moramo do-
ma dobro počutiti sami, nato pa lahko vabimo 
druge.

Veliko je odvisno od pravilne predstavitve, 
promocije. Obiskovalci, s katerimi imam oprav-
ka, so razgledani in zahtevni in vsi po vrsti izre-
kajo pohvale ter priznanja naši deželi, našim lju-
dem.

- Kam najraje popeljete tuje turiste, ki vas 
obiščejo?

Nimam izdelanih programov, le veliko cest 
v glavi in srcu. Gostom oziroma njihovim že-
ljam najprej prisluhnem, nato jim predsta-
vim po zahtevnosti zanje primerne predloge. 

Osebni pristop je po mojih izkušnjah najbolj-
ši, obojestransko zadovoljstvo pa največje, ne 
glede na to, ali govorimo o spoznavanju kra-
jev, cest ali kulinarike, ki je ena izmed stvari, 
ki goste vsakič znova navduši. Pestrost in ra-

znolikost sta ključ do uspeha, po moje poleg 
gostoljubnosti naš glavni potencial. Gostje se 
pri nas počutijo dobrodošle ter varne, kar je v 
zadnjem času vse bolj pomembno. To so prip-
ravljeni plačati.

- Šport in turizem gresta lahko z roko v roki, 
pa to znamo izkoristiti?

Preizkušen recept organizacije športnih prire-
ditev z namenom propagiranja turistične ponud-
be je dejstvo. Avstrijci, Hrvati, ki nas brez meni oči-
tnega razloga v podjetnosti močno prekašajo.

Ljudje se hitro navadimo najlepšega, najbolj-
šega, in to jemljemo za samo po sebi umevno, 
odziv obiskovalcev te lahko kar nekako presene-
ti. Skoraj otroško navdušenje nad preprostim ti 
da misliti. Nikoli se ne počutim bogatejšega kot 
takrat, ko tujci z nezaigranim navdušenjem go-
vorijo o mojih rodnih krajih.

- Kljub temu, da še vedno redno kolesarite, 
se vam je življenje, odkar ne trenirate, prav go-
tovo precej spremenilo. Za kaj je sedaj več ča-
sa in kaj najbolj pogrešate?

Sprememba niti ni tako velika. Zvest ostajam 
enakim stvarem, le pristop je drugačen. Nekate-
re stvari so lažje, druge malo težje. Brez dirk ni 
točno določenega cilja in motivacija je včasih 

zato na preizkušnji. Zamika te, da bi pojedel ma-
lo več ter kolesaril malo manj. Najbolj pogrešam 
potovanja na dirke, Italijo, prijatelje iz ekipe, spo-
znavanje novega ...

- Vaša kariera je trajala več kot tri desetletja. 
Ta čas je bil posvečen športu, kaj vam je najbolj 
ostalo v spominu na ta leta?

Nedvomno to, da se nisem nič spametoval. 
Še enkrat bi se odločil za isto pot!

- Kakšne so vaše želje v prihodnosti, kje se 
vidite?

Prihodnost je negotova. Sam sem od nekdaj 
ubiral manj prometne poti, življenjske niso izje-
ma. Še naprej bom vztrajal v športu z upanjem, 
da navdihnem koga izmed mlajših. Še naprej 
bom širil glas o lepotah dežele, kjer sem doma. 
Kolo mi je preko tekmovanj, servisa in prodaje 
omogočalo preživetje, službo. Upam, da bo tako 
ostalo še naprej. Verjamem, da lahko ponudim/o 
veliko, povpraševanje ni vprašljivo, saj je turizem 
najhitreje rastoča gospodarska panoga v svetu. 
Skupaj nam brez dvoma lahko uspe. Nekdo je v 
preteklosti zapisal: »Slovenija je oaza reda, dela in 
miru!« Upam, da se ta čas še vrne, verjamem v to!

ŠMS

»Med dirkanjem nisem imel kaj časa 
gledati okoli, a vseeno vem, da so naši kra-
ji gledano kot Savinjska ali širše kot Slove-
nija resnično bogati, upam si trditi, da v ve-
liko primerih nudijo več od marsikakšnega 
svetovno znanega športnega prizorišča.«

»Na prireditvah v tujini so »veselice« na 
najtežjih vzponih tradicija in občutki, ko do-
živiš nekaj takšnega, so neverjetni za vse, 
za kolesarje in navijače.«
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NOČNO DOGAJANJE V PODGORJU KOT V GROZLJIVKI

Kaj se je dogajalo s 
25-letnikom?

V Podgorju pri Kamniku je v ne-
deljo ponoči 25-letnik iz širše okoli-
ce Gornjega Grada, vpil na pomoč, 
razbijal okna in vrata hiš ter skakal 
po avtomobilih. Policija je po klicu 
občanov moškega vklenila in pok-
licala reševalce, a je le-ta po izgubi 
zavesti in kljub pomoči zdravnika 
umrl, je poročal portal Kamnik.in-
fo. Smrt naj bi bila posledica zdra-
vstvenih težav, kaj več pa bo odkri-
la obdukcija in toksikološka prei-
skava.

NERAZSODNO STANJE MOŠKEGA
Nočno besnenje 25-letnika je 

močno prestrašilo prebivalce Pod-
gorja, ki so ga kljub temu posku-
šali umiriti in mu pomagati, a, kot 
so povedali, človeka v tako neraz-
sodnem stanju še niso videli. Poli-
cistu so po prihodu na kraj doga-

janja moškega le s težavo ukrotili. 
Kljub temu da je bil vklenjen, se je 
visokorasel in močan 25-letni moš-
ki še vedno upiral.

UMRL KLJUB POMOČI
Po prihodu reševalnega vozi-

la je moški po besedah očividcev 
po nekaj krčih, ki so ga privzdigni-
li skoraj od tal, začel izgubljati za-
vest. Kljub temu da so ga policisti 
takoj odklenili in namestili v bočni 
položaj, zdravnik pa mu je nudil po-
moč, je moški na kraju umrl. S Poli-
cijske uprave Ljubljana so sporoči-
li, da po začetnih ugotovitvah s kra-
ja dogodka in ugotovljenih okolišči-
nah kaže, da je moški umrl zaradi 
zdravstvenih težav. Kaj več bo zna-
nega po opravljeni obdukciji in to-
ksikoloških preiskavah. 

ŠMS

MATJAŽ SEM, spec.
pomočnik komandirja PP Mozirje
policijski inšpektor II

Umirjanje in štetje prometa
V 32. številki SN je bil članek z 

zgornjim naslovom. V združenju 
za trajnostni razvoj Luč smo se 
dejstva, da bo občina kupila šte-
vec resnično razveselili, saj po-
leg umirjanja prometa, prinaša ze-
lo pomemben podatek: koliko pro-
meta se odvije nad Lučami v smeri 
proti Solčavi in nazaj v Luče. Ko se 
bo od tega števila odštel promet, ki 
se meri na glavni cesti v Robano-
vem kotu in prištel promet, ki se od-
vija od Podvolovljeka v dolino pro-
ti Ljubnemu bo popolnoma jasno, 
katerega prometa se v Lučah tudi 

s predvideno obvoznico in prome-
tnim režimom, ne da znebiti. Upa-
mo, da bomo, glede na molčeč-
nost (skrivnostnost) delovanja luč-
kega župana, v javnosti lahko izve-
deli za neprilagojene in točne po-
datke. 

»Nesposobnost«?! pogovarjanja 
z drugače mislečimi in nasploh je 
sicer znana taktika lučkega župa-
na, vendar je tokrat pozitivno pre-
senetil kar z dejanjem. Bravo!! 

Alojz Selišnik
LUČ - Združenje za trajnostni 

razvoj Luč

Za večjo prometno varnost otrok ob začetku 
šolskega leta 

Pred nami je začetek novega 
šolskega leta. Na cestah bomo ve-
liko pogosteje kot med počitnicami 
srečevali otroke, med njimi se jih 
bo mnogo podalo v šolo prvič. 

Skrb za tiste, ki prvič stopajo na 
šolske poti in ne poznajo nevarnos-
ti, s katerimi se lahko srečajo na 
šolski poti in v vsakdanjem prome-
tu, je izredno pomembna. Ob tem 
ne smemo pozabiti na učence, ki 
se vračajo v šole in so še razigrani.

Otroci so kot prometni udeležen-
ci nepredvidljivi, prometne pred-
pise si razlagajo po svoje (pred-
vsem prometne znake, ki obvešča-
jo o varni hoji), prav tako ne zmore-
jo pravilno oceniti hitrosti in odda-
ljenosti bližajočega se vozila. Zato 
moramo za njihovo varnost skrbe-

ti predvsem drugi udeleženci v ce-
stnem prometu. Otroci in mladole-
tniki spadajo v t. i. skupino šibkej-
ših prometnih udeležencev, saj se 
zelo redko pojavljajo kot povzroči-
telji prometnih nesreč, zato mora-
jo vozniki nanje še posebej paziti.

AKTIVNOSTI POLICIJE SO 
RAZDELJENE V TRI SKLOPE:

• aktivnosti policije pred začet-
kom šolskega leta 

Pred začetkom šolskega leta po-
licisti pregledamo cestnoprometno 
signalizacijo v okolici šol in o ugoto-
vitvah obveščamo vzdrževalce cest. 
Vodstva šol opozarjamo na dolžnost 
varovanja otrok na šolski poti, sku-
paj z vodstvom posamezne šole pa 
pripravimo načrte varnih poti v šolo 
in predlagamo morebitne spremem-
be prometne ureditve.

Da bi zagotovili čim višjo raven 
prometne varnosti naših najmlaj-

ših, šolam predstavimo tudi mož-
nosti sodelovanja z drugimi insti-
tucijami pri varovanju otrok (npr. z 
avtomoto društvi, združenji šofer-
jev in avtomehanikov, občinski-
mi sveti za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu). Pridobimo tu-
di informacije o vsakodnevnih or-
ganiziranih prevozih otrok v šolo 
in iz šole.

• aktivnosti policije v prvih šol-
skih dneh

V okolici šol policisti v prvih 
šolskih dneh izvajamo poostren 
nadzor prometa, še posebej med 
prihodom učencev v šolo in od-
hodom domov. Preverjamo var-
no hojo otrok in prečkanje ces-
te, opremljenost prvošolčkov z 
rumenimi ruticami in odsevnimi 
telesi za večjo varnost ob zmanj-
šani vidljivosti, brezhibnost ko-
les, koles s pomožnim motor-
jem in koles z motorjem. Redno 
preverjamo tudi pravilno upora-
bo varnostne čelade. Policisti v 
začetku šolskega leta poostreno 
nadziramo tehnično brezhibnost 
vozil za prevoze otrok ter upora-
bo varnostnih pasov in dodatne 
opreme za privezovanje otrok v 
vozilih, s katerimi starši vozijo ot-
roke v šolo.

• aktivnosti policije med šol-
skim letom 

Tudi sicer policisti med šolskim 
letom preverjamo brezhibnost av-
tobusov za prevoz otrok na izle-
te ter kontroliramo njihove voznike 
(preverjamo npr. počitek pred vo-
žnjo, psihofizično stanje voznika, 
kontroliramo dokumente). Precej 
pozornosti posvečamo tudi nadzi-
ranju organiziranih šolskih prevo-
zov otrok in prevozov otrok, ki jih 
opravljajo njihovi starši. Pri izbolj-
ševanju prometne varnosti sodelu-
jemo z mentorji prometne vzgoje in 
vodstvi šol, pa tudi pri izvedbi kole-
sarskih izpitov.
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Kronika, Zahvale, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

ZAHVALA

Robert SUPIN
iz Podveže 13, Luče

5. 6. 1966 - 6. 8. 2016

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prijateljem, 
sosedom za pomoč, za izrečena sožalja, darovane svete maše, cvetje 
in sveče. Zahvaljujemo se župniku Vikiju Košcu za opravljeno sveto 
mašo in pevcem.

Žalujoči: Hčerka Izabela, 
brata Samo in Bogo z družinama

Končane skupne so poti …,
v spominu so ostale
kot biser dni,
kot sen noči,
čas jih več ne rani …

• VLOMILCI KRADLI HOTELSKI INVENTAR
Lačja vas: 17. avgusta so bili policisti PP Mozirje obveščeni, 

da je neznani storilec vlomil v hotel v Lačji vasi. Z ogledom je bilo 
ugotovljeno, da je storilec v objekt vlomil v pritličju skozi balkon-
ska vrata z razbijanjem stekla. Iz notranjosti je ukradel inventar, 
radiatorje in luči v večji vrednosti.

• ZAPELJAL V POTOK
Lenart: 20. avgusta ob enih zjutraj je v Lenartu pri Gornjem 

Gradu voznik z osebnim vozilom zapeljal s ceste v bližnji potok. 
Posredovali so gasilci PGD Nazarje, ki so zavarovali in razsvetli-
li kraj dogodka, nudili prvo pomoč poškodovani osebi, odklopi-
li akumulator na vozilu in ga izvlekli na cestišče. Reševalci nujne 
medicinske pomoči so poškodovano osebo oskrbeli in prepeljali 
v mozirski zdravstveni dom. 

• ZAPELJAL S CESTIŠČA
Šmihel nad Mozirjem: 20. avgusta okoli 23. ure je v Šmihe-

lu nad Mozirjem voznik osebno vozilo zapeljal s cestišča. Pos-
redovali so gasilci PGD Nazarje, ki so osvetlili in zavarovali kraj 
dogodka, odklopili akumulator, nudili pomoč reševalcem nuj-
ne medicinske pomoči in policiji ter izvlekli vozilo nazaj na ces-
tišče. Ena oseba je bila lažje poškodovana in bila oskrbljena 
na kraju.

Od dragih se poslavljam,
minil je zame svet,
in v večnost se odpravljam,
tam vidimo se spet.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega 

Matjaža BERIČNIKA

se iskreno zahvaljujemo ekipi nujne medicinske pomoči, zdravni-
kom za trud, Pustu Mozirskem, pevcem, govornikom, sorodnikom in 
vsem, ki ste ga imeli radi.

Vsi njegovi
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Za razvedrilo

NAŠMINKANA KOZA
Brata Mlinarjev Francl (desno) in Mirka sta po 2. svetovni vojni 

delala na Knezovi žagi v Solčavi. »Žagmeštri«, kot so se imenovali, 
so se kljub trdemu delu znali poveseliti in so bili z vsemi žavbami na-
mazani. Ena od prigod, ki sta jih brata povedala na občinskem pra-
zniku v Solčavi, je tudi ta, kako so kozo našminkali.

Koze so rade uhajale iz ograde, ena je že pred tem utonila, ker je 
padla v strugo. Da se še drugi ne bi zgodilo enako, se je Mirka pohe-
cal in ji hotel nagnati malo strahu v kosti. Nadel ji je rdečo kapo, ki 
jo je našel ob čiščenju struge, ravno takrat pa pridejo mimo še dru-
gi »žagmeštri«, ki so imeli barvo za cahnanje desk. Pa so kozo ma-
lo olepšali, naredili so ji velike rdeče žnable, pa črne obrvi, da je bi-
la prava gospodična. 

Nič kaj hudega ji niso hoteli, le od vode so jo hoteli odvrniti. Se je 
pa naslednji dan pri njih oglasil miličnik in vprašal, kakšne name-
ne so kaj imeli. 

ČE JE ŽE ZAČEL, NAJ UGOTOVI ŠE KAJ VEČ
Franci Podbrežnik – Solčavski: »V današnjem času se lahko šlo-

ga tudi iz čaja, predvsem iz odtisa ženskih ustnic. Draga Neža, tu se 
vidi, da lahko poješ 48 šnit želodca, še raje pa ga prodaš.«

Neža Kladnik (levo), članica ocenjevalne komisije na festivalu na-
rodnozabavne glasbe v Lučah: »Franci, ali vidiš v čaju tudi kake kup-
ce? Mogoče je opaziti v odsevu kozarca med občinstvom koga, ki se 
mu cedijo sline ob omembi želodca?«

(Foto: BR)

(Foto: MŠ)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 35. številki SN

2016

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Petek,
26. avgust

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Družinski mini fest: ustvarjalne delavnice
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Družinski mini fest: Pravljica za lahko noč
ob 19.00. Galerija Štekl Gornji Grad
Odprtje razstave KD Gal V letu 2015

Sobota,
27. avgust

ob 8.00. Pred trgovino Tuš Nazarje
9. Kolo prijateljstva 
ob 9.00. Mlekarna Celeia, Arja vas
Start Velikega maratona Zelene doline
ob 10.00. Športno igrišče na Rečici ob Savinji
Fešta za kratkohlačnike
ob 10.00. Alpski vrt na Golteh
Otvoritev razstave gob s strokovnim vodenjem
ob 10.30. Industrijska cona Ljubno ob Savinji
Start Malega maratona Zelene doline
ob 10.30. Park Vile Herberstein
Sobotne lutkarije: Svinjski pastir
ob 14.00. Spodnje Pobrežje
Nogometni turnir prostovoljnih gasilskih društev 
Zgornje Savinjske doline
ob 14.00. Alpski vrt na Golteh
Predavanje mag. Luka Šparla o pojmu strupenih gob
ob 17.00. Športno igrišče na Rečici ob Savinji
Lutkovna predstava Mala morska deklica in kit
ob 18.00. Parkirišče pred trgovino Tuš v Mozirju
Koncert ansambla Navihanke
ob 20.00. Spodnje Pobrežje
Gasilska veselica z ansamblom Novi spomini

Nedelja,
28. avgust

ob 10.00. Alpski vrt na Golteh
Razstava gob s strokovnim vodenjem
ob 15.00. Blate pri Rečici ob Savinji
Koncert zbora POPseSLISH
ob 19.00. Velenjski grad
Koncert Iztoka Mlakarja

Torek,
30. avgust

ob 18.00. Vila Rožle v Velenju
Predstavitev dejavnosti za otroke 0-6 po načelih 
Marie Montessori

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in 
poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	LED	TELEVIZORJI,	TELEMACH		IN	TOTAL	TV	
PAKETI
- Prodaja in servis LED TELEVIZORJEV
- Naročila in montaža vseh TELEMACH  in TOTAL TV paketov. 
Gsm 041/688-094.

Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav Miro Prašnikar 
s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, 100-130 kg, možna dosta-
va; gsm 041/561-893.
Prašiče, najboljše pasme za dopitanje na 
večjo težo. Fišar; gsm 041/619-372.
Prodam brejo čb telico (8 mesecev), cena 
1000 EUR; gsm 040/723-865.
Prodam kravo sivko, brejo 5 mesecev; tel. št. 
58-33-272.
Prodam brejo telico sivko, pašno; gsm 
041/793-519.
Telico čb, brejo 6,5 mes., in telico simental-
ko, brejo 9 mes., pašni, prodam. Možna me-
njava; gsm 041/324-377.
Prodam sivo-rjavo telico v 9. mesecu bre-
josti; gsm 041/564-174.
Prodam rj bikca, večjega, in meso krave – 
naročila; gsm 070/744-487.
Prodam prašiče, 120 – 250 kg, možna do-
stava; gsm 031/223-484.
Prodam teličko simentalko, težko 180 kg, in 
bikca čb, težkega 300 kg; gsm 041/226-
251.
Bikca sivorjave pasme, teže 50-55 kg, pro-
dam; gsm 041/796-781.
Prodam bikca sivca, starega 6 mesecev; 
gsm 031/716-036.

Prodam bikca sivca, starega en teden; gsm 
041/324-438.
Prodam telico simentalko, brejo 8 mesecev; 
gsm 041/766-535.
Prodajam race in peteline. Zdenko, Nova Šti-
fta; gsm 051/341-733. 

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopitanje, in te-
ličke nad 100 kg, mesni tip; gsm 031/533-
745.
Kupim krave in telice za zakol, plačilo takoj; 
gsm 031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Prodam omaro, 3 delno, za obleke; gsm 
051/601-149.
Silažni kombajn, sip vihar 40, s hidravličnim 
zasukom cevi in podpornim kolesom, pro-
dam, 900 EUR; gsm 051/626-627.
Prodam dekliško šolsko torbo za 1. triado; 
gsm 041/324-409.
Cisterno za olje, 1.500 l, in peč za olje z goril-
cem; gsm 041/513-755.
Prodam voz za konjsko oprego; gsm 
031/539-051.
Prodamo škropilnico, nakladalko, trosilko 

za gnoj, rotacijsko kosilnico, tračni obra-
čalnik in traktor imt 542; gsm 041/871-
112.
Prodam smrekove krajnike, narezane 
na dolžino 33 cm, možna dostava; gsm 
040/430-080. 
Prodam rabljena garažna vrata za simbolič-
no ceno; gsm 051/690-832.
Bel krompir za ozimnico in bikce za nadalj-
no rejo prodam; gsm 051/628-677.

DRUGO – KUPIM
Kupim delujoč šivalni stroj bagad danica 
elektronik v kovčku; gsm 031/331-231.
Kupim učbenike za 1. letnik splošne gimna-
zije; gsm 041/863-376.

VOZILA – PRODAM
Prodam yamaha fazer 2002 s kovčki, nove 
gume in zavore; gsm 070/869-434.
Prodam kia sorento CRDI, l. 2004, prevo-
ženih 200.500 km, dobro ohranjen; gsm 
041/649-615. 
Prodam citroen cs, vsa oprema, l. 2010, 
190.000 km; gsm 070/869-434.

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam 87 m2 veliko stanovanje v 
Mozirju; gsm 030/284-699.
Oddam enosobno stanovanje v Ljubljani - 
Bežigrad; gsm 031/768-132.
Prodam dvostanovanjsko hišo v Radmirju; 
gsm 041/642-058.
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